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Ekonomická univerzita v Bratislave pripravila
v spolupráci s Virtual Scientific Laboratories
a za podpory Nadácie Tatra banky 12. má-

ja 2008 prednášku profesora Roberta J. Auman-
na, laureáta Nobelovej ceny za ekonómiu.

Profesor Aumann získal Nobelovu cenu za ekonó-
miu v roku 2005 za nový pohľad na porozumenie
konfliktu a kooperáciu za pomoci teórie hier. Ce-
nu získal spolu s Thomasom Schellingom. Profesor
Aumann v súčasnosti pôsobí na Hebrew Univer-
sity v Jeruzaleme, Izrael. Je autorom desiatok vý-
znamných vedeckých článkov, z ktorých sú mno-
hé považované za priekopnícke, štúdií a separá-
tov v oblasti matematiky a teórie hier, je jedným
zo zakladateľov Spoločnosti teórie hier. Jeho ve-
decká práca bola ocenená čestnými doktorát-
mi, udelenými na svetových univerzitách.
Študentom, pedagógom, zamestnancom uni-
verzity, ako aj širokej odbornej verejnosti pred-
niesol profesor Aumann prednášku na tému War
and Peace. O prednášku spojenú s diskusiou bol
mimoriadny záujem.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou EU
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LAUREÁT NOBELOVEJ CENY ZA EKONÓMIU
PROF. ROBERT J. AUMANN NA EU V BRATISLAVE

Kolegyne, kolegovia, študentky a študenti,

dovoľte pozdraviť Vás niekoľkými vetami pred
termínom letných dovoleniek a prázdnin, ako aj
končiacim sa akademickým rokom 2007/2008.
Akademickým rokom, v ktorom boli ukončené
práce na akreditačnom spise pre komplexnú
akreditáciu univerzity, ako aj práce na Dlhodo-
bom zámere rozvoja univerzity do roku 2011
s výhľadom do roku 2015. Tieto dve aktivity,
ako aj ďalšie aktivity pedagogických, výskum-
ných, technicko-hospodárskych pracovníkov,
ako aj študentov univerzity napĺňali v tomto

roku poslanie univerzity a vytvorili predpoklady
pre jej rozvoj aj v budúcnosti.
V tejto súvislosti Vám ďakujem za prácu, inicia-
tívu a celkové pôsobenie na EU v Bratislave
v tomto a predchádzajúcich akademických
rokoch. Prajem Vám veľa pohody, spokojnosti
a radosti a zaslúženého oddychu počas dovo-
leniek a prázdnin. Bude pre mňa potešením
stretnúť sa s Vami na začiatku akademického
roka 2008/2009.

Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD.
rektor

REKTOR EU, PROFESOR AUMANN S MANžELKOU

ÚČASTNÍCI ROKOVANIA S PROFESOROM AUMANNOM
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Slávnostnou recepciou vo Vile Horský park bol 13. mája 2008
ukončený 5. ročník cyklu Diplomacia v praxi 2008. Na recep-
cii organizovanej rektorom Ekonomickej univerzity v Bratislave,

Dr. h. c. prof. Ing. Rudolfom Sivákom, PhD., sa zúčastnili veľvyslanci
a pracovníci veľvyslanectiev, ktorí sa svojimi prednáškami aktívne
podieľali na úspešnom priebehu cyklu, predstaviteľ MZV SR, aka-
demickí funkcionári a zamestnanci Ekonomickej univerzity v Bratisla-
ve, študenti − poslucháči cyklu, ako aj otec myšlienky organizova-
nia cyklu prednášok, prof. Andrzej Kupich z Poľska.
Hostí krátkym príhovorom privítal rektor Ekonomickej univerzity v Bra-
tislave, Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD., ktorý vyslovil zahranič-
ným hosťom vďaku a uznanie za ich aktívny osobný prínos k úspeš-
nému priebehu cyklu.
Prorektorka pre zahraničné vzťahy doc. PhDr. Jana Lenghardtová,
PhD., v mene vedenia EU v Bratislave stručne pripomenula ciele,
zhodnotila obsah a priebeh 5. ročníka. Konštatovala, že s prednáš-
kami na EU v Bratislave v tomto akademickom roku vystúpili veľvy-
slanci Francúzska, Fínska, Španielska, Turecka, Švajčiarska, Indie,
Mexika, Ruska, USA (veľvyslankyňa Slovinska sa zo závažných pra-
covných dôvodov ospravedlnila) a cyklus uzavrela dňa 6. mája
2008 prednáška ministra zahraničných vecí SR Jána Kubiša. Všetky
prednášky sa stretli u poslucháčov s pozitívnym ohlasom. No pre-
dovšetkým možnosť diskutovať s prednášajúcimi o najaktuálnejších
otázkach a problémoch súčasných medzinárodných vzťahov po-
skytla študentom EU v Bratislave nebývalú príležitosť v krátkom ča-

sovom rozmedzí spoznať predstaviteľov zahraničnej a domácej
diplomacie a ich názory na rôzne aspekty súčasnej medzinárodnej
situácie. Za oživenie tohtoročného cyklu označila pani prorektorka
spoločnú návštevu študentov na Veľvyslanectve SRN v Bratislave,
spojenú s prezentáciou o zahraničnej službe SRN a poslaní Veľvys-
lanectva SRN v Bratislave v podaní radcu veľvyslanectva, pána
Klausa-Jochena Gühlckeho.
Na záver oficiálnej časti v mene študentov poďakovali prítomným
zahraničným hosťom a vedeniu univerzity za usporiadanie cyklu
prednášok Martina Hudáková a Michal Golier.
K príjemnej atmosfére celého podujatia významnou mierou prispel
svojím vystúpením FS Ekonóm.

Pavel Lačšek
vedúci OZV EU

Predstavenie dokumentu Dlhodobý zámer rozvoja EU v Brati-
slave na obdobie do roku 2011 s výhľadom do roku 2015 bo-
lo hlavnou témou stretnutia Dr. h. c. prof. Ing. Rudolfa Siváka,

PhD., rektora Ekonomickej univerzity v Bratislave a študentov EU,
ktoré sa uskutočnilo 17. apríla 2008. Rektor EU podrobne informoval
študentov o základnej predstave vedenia univerzity − do roku 2015
vybudovať excelentnú univerzitu, v európskom meradle plne
porovnateľnú s univerzitami podobného charakteru.
Študenti univerzity sa v diskusii vyjadrili k systému výučby, hodnote-
niu výučby, voliteľným predmetom, výmere cudzích jazykov, úrov-
ni ubytovania a stravovania, atď. Rektor EU prisľúbil, že týmito ná-
metmi a požiadavkami sa bude zaoberať a pri najbližšom stretnutí
ich oboznámi s prijatými opatreniami vedenia EU a vedeniami jed-
notlivých fakúlt.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou EU

Diskusné fórum pri príležitosti 10. výročia vzniku Európskej hos-
podárskej a menovej únie zorganizovala Ekonomická uni-
verzita v Bratislave v spolupráci so Zastúpením Európskej ko-

misie na Slovensku a Národnou bankou Slovenska 3. júna 2008.
Hosťami tohto významného fóra boli Ivan Šramko, guvernér NBS,
a Ján Figeľ, člen Európskej komisie, zodpovedný za vzdelávanie,
odbornú prípravu, kultúru a mládež. Ján Figeľ v úvode vystúpenia
zhodnotil dosiahnuté výsledky EMU a uviedol ciele EMU do budúc-
nosti (zvyšovanie ekonomického rastu a prosperity, zabezpečenie
stability verejných financií, presadzovanie záujmov vo svete).
Guvernér NBS zhodnotil aktuálne ukazovatele hospodárskeho vý-
voja, informoval o harmonograme zavedenia eura, úlohách vy-
plývajúcich z jeho zavedenia, legislatívnych zmenách a zmenách
v infraštruktúre platobného styku.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou EU
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MEDZINÁRODNÉ VZŤAHY EU
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VÝZNAMNÉ UDALOSTI UNIVERZITY

NA ZASADNUTIACH VEDENIA EU A KOLÉGIA REKTORA EU BOLI OKREM INÉHO PREROKOVANÉ TIETO MATERIÁLY:
•• Výročná správa o činnosti EU v Bratislave za rok 2007
•• Návrh internej smernice o nákupe literatúry na EU v Bratislave
•• Návrh odborných predmetov na výučbu v CJ na akademický rok 2008/2009
•• Informácia o výberovom konaní na študijné pobyty v programe ERASMUS
•• Návrh na udelenie Ceny rektora EU za najlepšie výstupy z vedeckovýskumnej činnosti publikované v roku 2007
•• Výročná správa o hospodárení EU v Bratislave za rok 2007
•• Rozpis rozpočtu EU v Bratislave na rok 2008
•• Návrh kritérií habilitačných a inauguračných konaní na EU v Bratislave
•• Správa o vzdelávacej činnosti za rok 2007
•• Príkaz rektora na zabezpečenie prijímacieho konania na štúdium na EU v Bratislave na akademický rok 2008/2009
•• Príprava EU v Bratislave na komplexnú akreditáciu
•• Informácia o výberovom konaní na obsadenie funkcií profesorov a docentov na EU v Bratislave
•• Informácia o realizácii mobilitného programu LLP ERASMUS (vysielaní študenti) v akademických rokoch 2007/2008 a 2008/2009
•• Návrh na rozdelenie finančných prostriedkov − prijímacie konanie na štúdium v akademickom roku 2008/2009
•• Návrh postupu prehodnotenia osobných príplatkov zamestnancov EU v Bratislave
•• Novelizácia IS č. 1/2003 pravidlá Ekonomickej univerzity v Bratislave na tvorbu, rozdelenie a použitie finančných prostriedkov 

účelovo určených na podporu zahraničných mobilít doktorandov
•• Výber školného − vzory rozhodnutí
•• Dodatok č. 1 k IS č. 9/2006 o školnom a poplatkoch spojených so štúdiom na EU v Bratislave − akademický rok 2007/2008
•• Rozpis štipendijných miest na nových doktorandov na akademický rok 2008/2009
•• Výsledok hospodárenia EU v Bratislave za 1. štvrťrok 2008
•• Zásady prijímacieho konania na akademický rok 2009/2010
•• Návrh internej smernice o poplatkoch za ubytovanie v ubytovacích zariadeniach EU v Bratislave

ZASADNUTIA VEDECKEJ RADY EU V BRATISLAVE SA USKUTOČNILI S TÝMTO PROGRAMOM:
•• Odovzdanie dekrétu o udelení titulu docent (PhDr. Oľga Plávková, CSc., Ing. Miloš Tumpach, PhD.)
•• Schvaľovanie návrhu na udelenie čestnej vedeckej hodnosti doctor honoris causa prof. Ing. Richardovi Hindlsovi, CSc., 

rektorovi VŠE v Prahe
•• Prerokovanie návrhu inauguračnej komisie a schvaľovanie návrhu na vymenovanie za profesora − doc. Ing. Ľuboslav Szabo, CSc.
•• Návrhy celouniverzitných študijných programov vyučovaných v cudzích jazykoch na akademický rok 2008/2009
•• Schvaľovanie podkladov na komplexnú akreditáciu EU v Bratislave
•• Správa o vzdelávacej činnosti na EU v Bratislave za rok 2007
•• Informácia o pridelených grantoch EU v Bratislave mladým učiteľom, vedeckým pracovníkom a doktorandom v dennej forme štúdia

AKADEMICKÝ SENÁT EU V BRATISLAVE PREROKOVAL TIETO MATERIÁLY:
•• Dlhodobý zámer rozvoja EU v Bratislave na obdobie 2007 − 2011 s výhľadom do roku 2015
•• Rozpis rozpočtu EU v Bratislave na rok 2008
•• Návrh študijného programu medzinárodný finančný manažment
•• Výročná správa o činnosti EU v Bratislave za rok 2007
•• Výročná správa o hospodárení EU v Bratislave za rok 2007
•• Návrhy celouniverzitných študijných programov vyučovaných v cudzích jazykoch − manažment predaja, medzinárodný manažment

Z podkladov spracovala Ing. Anna Kullová, vedúca sekretariátu rektora EU

INFORMÁCIE ZO ZASADNUTÍ VEDENIA EU, KOLÉGIA REKTORA EU, VR EU A AS EU ZA OBDOBIE APRÍL −− JÚN 2008

DISKUSNÉ FÓRUM LISABONSKÁ ZMLUVA
ZMLUVA PRE EURÓPU 21. STOROČIA

Zastúpenie Európskej komisie v Slovenskej republike a Informač-
ná kancelária Európskeho parlamentu v Bratislave v spoluprá-
ci s Ekonomickou univerzitou v Bratislave dňa 7. apríla 2008 zor-

ganizovala diskusné fórum Lisabonská zmluva − Zmluva pre Európu
21. storočia, pričom záštitu nad diskusným fórom prevzal prezident
Slovenskej republiky J. E. Ivan Gašparovič, ktorý vystúpil aj s hlav-
ným prejavom. V diskusnom paneli boli takisto prítomní člen Európ-
skej komisie Ján Figeľ, podpredseda vlády SR Dušan Čaplovič, po-
slankyne Európskeho parlamentu a ďalší významní predstavitelia
spoločenského, politického, ekonomického a kultúrneho života SR.
Úvodné slovo mali rektor Ekonomickej univerzity v Bratislave Rudolf
Sivák, vedúca Zastúpenia Európskej komisie v SR pani Andrea
Elscheková-Matisová a riaditeľ Informačnej kancelárie Európskeho
parlamentu Róbert Hajšel. Na fóre boli prezentované rôzne posto-
je k Lisabonskej zmluve, väčšina diskutujúcich však vyjadrila názor,
že podpísanie Lisabonskej zmluvy je potrebné pre Európu a Sloven-
sko, aj ako reakcia na súčasnú situáciu v Európe a vo svete.

Mag. Ruth Trebatická
riaditeľka Ústavu medzinárodných programov EUFO
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NOVÉ CENTRÁ EU V BRATISLAVE ZAMERANÉ NA ROZVÍJANIE VZŤAHOV SO ZAHRANIČÍM

ÚSTAV MEDZINÁRODNÝCH PROGRAMOV

NaEkonomickej univerzite v Bratislave v rámci Ústavu me-
dzinárodných programov vznikli ďalšie centrá, ktorých
poslaním je šíriť poznatky o krajinách Severnej Ameriky,

východnej a južnej Európy.
V prítomnosti zástupcov diplomatických zastupiteľstiev Kanady
a Spojených štátov amerických rektor EU Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf
Sivák, PhD., slávnostným príhovorom otvoril v Slovenskom národ-
nom divadle 3. mája 2008 Centrum severoamerických štúdií. Sláv-
nostnému otvoreniu Centra severoamerických štúdií predchádza-
lo baletné predstavenie, inšpirované odkazom amerického umel-
ca so slovenskými koreňmi Andyho Warhola. Vytvorenie centra je
výsledkom spoločného projektu EU v Bratislave a Euroatlantického
centra (EAC). V tejto súvislosti nemožno nespomenúť záslužnú prá-
cu jeho výkonného manažéra Michala Kovácsa, ktorý rozvoj bila-
terálnych vzťahov s Kanadou a USA pokladá za jeden z najdôle-
žitejších aspektov zahraničnej politiky Slovenskej republiky. Cen-
trum severoamerických štúdií plánuje zaoberať sa nielen štúdiom
reálií a politiky Kanady a USA, ale v rámci svojich možností bude or-
ganizovať a propagovať pobyty slovenských študentov a peda-
gógov v tomto regióne.
V historickej budove Slovenského národného divadla bolo 29. má-
ja 2008 za účasti diplomatických zastupiteľstiev, kultúrnych a ob-
chodných inštitúcií pôsobiacich na Slovensku, významných pred-
staviteľov slovenskej kultúry, metodických centier na výučbu cu-
dzích jazykov, vedenia EU, jej učiteľov a študentov a novinárov
slávnostne otvorené Centrum východoeurópskych a juhoeuróp-
skych štúdií. Na recepcii, ktorá nasledovala po baletnom pred-
stavení Večer klasických choreografií, rektor EU v Bratislave Dr. h. c.
prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD., vo svojom príhovore zdôraznil potrebu
rozširovania všestranných vzťahov aj s východoeurópskymi a juho-
európskymi krajinami, krajinami, s ktorými Slovensko spája nielen
historická minulosť, spoločné slovanské korene, ale tiež potreba
vzájomného porozumenia a kultúrnych i hospodárskych kontaktov
v súčasnosti. Význam vzniku centier, zaoberajúcich sa šírením kul-
túrnych poznatkov o príslušných regiónoch, zdôraznila vo svojom
vystúpení aj generálna riaditeľka SND Mgr. Hroncová. V mene
predstaviteľov diplomatických zborov na Slovensku pozdravil prí-
tomných veľvyslanec Chorvátskej republiky J. E. Car Tomislav.
Centrum východoeurópskych a juhoeurópskych štúdií si nekladie
za cieľ len šírenie kultúrnych poznatkov o príslušných regiónoch
medzi študentmi a pracovníkmi EU v Bratislave, ale v súlade s roz-

vojom koncepcie medzinárodných vzťahov EU v Bratislave má am-
bíciu nadväzovať a rozširovať vzťahy medzi univerzitami príslušných
regiónov, organizovať výmenné pobyty študentov, špecializované
semináre a konferencie zamerané na rozvoj vzájomných vzťahov,
iniciovať multidisciplinárne a interdisciplinárne výskumné progra-
my, ako aj publikovať výsledky výskumných prác.
Centrá budú pôsobiť v rámci Ústavu medzinárodných programov
pod vedením jeho riaditeľky Mag. Ruth Trebatickej. Koordinátormi

činnosti centier sú: Ing. Tomáš Dudáš z Katedry svetovej ekonomiky
FMV (Centrum severoamerických štúdií), výkonný manažér Centra
severoamerických štúdií Michal Kovács, študent 5. ročníka EU,
PhDr. Katarína Strelková, PhD., z Ústavu jazykov EU (Centrum vý-
chodoeurópskych štúdií), Ing. Vladimír Surový, PhD., z Katedry úč-
tovníctva FHI (Centrum juhoeurópskych štúdií), a výkonná mana-
žérka Centra východoeurópskych a juhoeurópskych štúdií Ing.
Daniela Drozdová z Ústavu medzinárodných programov Ekono-
mickej univerzity v Bratislave.
Ústav medzinárodných programov Ekonomickej univerzity v Brati-
slave plánuje zorganizovať podujatie o aktivitách centier, na kto-
rom budú vítaní všetci záujemcovia o spoluprácu.

Ruth Trebatická, ÚMP EU
Katarína Strelková, ÚJ EU

Už10. ročník Dní mexickej kultúry na Slovensku, ktorého orga-
nizátormi boli Mexické veľvyslanectvov v Rakúsku, Slovin-
sku a na Slovensku so sídlom vo Viedni, Ekonomická uni-

verzita v Bratislave, Dom kultúry v Dúbravke a súbor mexických tan-
cov a hudby Magisterial, sa uskutočnil 29. mája až 14. júna 2008.

Dni mexickej kultúry na Slovensku slávnostne otvoril v Dome kultúry
Dúbravka veľvyslanec Mexika J. E. Alejandro Díaz vernisážou výs-
tavy obrazov mexického maliara Francisca Coronela Na čo sa
nesmie zabudnúť. Prítomných pozdravil aj rektor Ekonomickej uni-
verzity v Bratislave Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD.
Po vernisáži sa začal komponovaný hudobno-tanečný program Ča-
rovné Mexiko −− rozmanité a kontrastné, v ktorom sa predstavil súbor
mexických tancov a hudby Magisterial a jeho hudobná zložka trio El
Caminante z Bratislavy a hosť programu Reprezentatívny súbor ľudo-
vých tancov Technologického inštitútu Monterrey z Mexika.
Tanečníci z Magisterialu predstavili mestické tance z mexických
štátov Oaxaca a Nayarit. Súbor TEC Monterrey načrel do dávnej
histórie a zatancoval ukážku zo starých rituálnych tancov Los Con-
cheros a priblížil tance zo štátov Yucatan a Jalisco. Tance striedali
krásne mexické piesne v podaní El Caminante.
Nasledujúci deň bola v DK v Dúbravke prezentácia študijných po-
bytov ponúkaných mexickou vládou. „Na svoje“ si prišli aj milovní-
ci filmov. Mexická kinematografia sa prezentovala filmom Caram-
bola, režiséra Kurta Holandera.
Na základe Dohody o spolupráci medzi Ekonomickou univerzitou
v Bratislave a Technologickým inštitútom Monterrey sa Reprezenta-
tívny súbor ľudových tancov TEC Monterrey predstavil divákom na
Slovensku už druhýkrát (prvýkrát v roku 2005). Tento rok ich program
videli diváci nielen v Bratislave, ale aj v Piešťanoch a Galante. Ich
vystúpenia boli všade odmenené obrovským, dlhotrvajúcim potles-
kom. Diváci nešetrili slovami chvály, že mohli vidieť krásne tance pre

DNI MEXICKEJ KULTÚRY NA SLOVENSKU
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LETNÁ ŠKOLA TEC MONTERREY 2008 V BRATISLAVE

Ešte celkom nedozneli dojmy z výstavy o Mexiku a už Centrum
iberských a latinskoamerických štúdií pri Ústave medzinárod-
ných programov Ekonomickej univerzity v Bratislave pripravilo

výstavu fotografií Andy zostali vľavo. Vernisáž výstavy sa uskutočni-
la 26. marca 2008 v priestoroch Ekonomickej univerzity v Bratislave
na Konventnej 1.

Na úvod prorektorka pre zahraničné vzťahy doc. PhDr. Jana Leng-
hardtová, CSc., pozdravila prítomných a osobitne privítala hostí
z partnerskej Univerzity Megatrend v Belehrade pána Slobodana
Pajoviča, prorektora pre medzinárodné vzťahy, a vedúcu oddele-
nia zahraničných vzťahov pani Jovanu Stanišljevič.
Potom Mag. Ruth Trebatická, riaditeľka Ústavu medzinárodných
programov EU v Bratislave, v krátkosti predstavila autora výstavy,
Ing. Petra Vávru, ktorý v roku 1998 absolvoval Národohospodársku
fakultu Ekonomickej univerzity v Bratislave. Po skončení štúdia pra-
coval v štátnej správe a v roku 2003 sa rozhodol odísť do zahraničia
a precestoval mnohé štáty sveta.
Kurátor výstavy PhDr. Andrej Rády priblížil vznik tejto výstavy. Prí-
tomní sa dozvedeli, že autor, ako to sám o sebe tvrdí, nikdy nemal
umelecké ambície. Fotografoval pre vlastné potešenie. Ponuku na
vystavenie fotografií zo svojho putovania po Južnej Amerike však
pochopil ako výzvu a s radosťou ju prijal. Prostredníctvom 33 fareb-
ných fotografií nám priblížil nielen zábery krásnych prírodných sce-
nérií, miestnu faunu či flóru, malebné zákutia, ale aj každodennú
realitu obyvateľov Bolívie, Peru, Argentíny, Čile a Brazílie.
Na záver vernisáže sa autor poďakoval predstaviteľom Ekono-
mickej univerzity v Bratislave za možnosť podeliť sa formou výstavy
o dojmy z ciest po Južnej Amerike i všetkým, ktorí pomohli túto vý-
stavu realizovať.

Návštevníci, ktorí si pozreli výstavu, rozhodne nešetrili slovami chvá-
ly a uznania. Ba niektorých výstava inšpirovala k túžbe osobne
navštíviť niektorú z týchto krajín.

Danka Pašteková, CEILA ÚMP EU

Akhostia po skončení podujatia poďakujú a vyslovia spokoj-
nosť, určite to hostiteľa poteší. Hoci v duchu uvažuje, či tá
pochvala bola len zdvorilostná alebo úprimná. No keď

hostia vyjadria záujem o podobné podujatie opätovne, pochybnos-
ti sa síce vytrácajú, ale v hostiteľovi začne prevažovať pocit zodpo-
vednosti a potreba pripraviť nasledujúce podujatie ešte lepšie a na
vyššej úrovni.
Presne takáto situácia nastala, keď prof. Milenko Panich z Techno-
logického inštitútu Monterrey v Mexiku požiadal predstaviteľov EU
v Bratislave o uskutočnenie Letnej školy TEC Monterrey.
A tak na základe Dohody medzi Ekonomickou univerzitou v Brati-
slave a Technologickým inštitútom Monterrey bolo na Ekonomickej
univerzite v Bratislave prijatých 16 doktorandov vedených profe-
sorom Milenkom Panichom, ktorí sa od 6. do 10. júna 2008 zúčast-
nili už na piatom ročníku Letnej školy TEC Monterrey.
Centrum iberských a latinskoamerických štúdií pripravilo pre mexic-
kých hostí bohatý študijno-poznávací a kultúrny program zameraný
na získanie komplexných informácií o transformujúcej sa krajine stred-
nej Európy, nového člena EÚ, o jej histórii, súčasnosti, ekonomike,
priemysle, medzinárodných vzťahoch, ako aj kultúre a zvykoch.
Hneď na začiatku pobytu sa študenti stretli so zástupcom Minister-
stva zahraničných vecí SR Ing. Branislavom Hitkom, exveľvyslan-
com Slovenskej republiky v Mexiku, ktorý sa venoval medzinárod-
ným vzťahom SR s dôrazom na krajiny Latinskej Ameriky.
Potom si pozreli prezentáciu Danky Paštekovej o slovenských ľudo-
vých tradíciách, zvykoch, odevoch, typických jedlách a nápojoch.
V programe bolo aj prijatie mexických doktorandov v Národnej
banke Slovenska, ďalej stretnutie s predstaviteľmi spoločnosti Go-
renje, ako aj návšteva významného podniku slovenského priemys-

lu, automobilky Volkswagen. So záujmom si vypočuli prednášku Dr.
Andreja Greša o živote na Slovensku v čase socializmu v porovnaní
so súčasnosťou. Akademický program doplnila prezentácia zá-
stupkyne agentúry SARIO, zo sekcie zahraničného obchodu, Mgr.
Miroslavy Čilovej, ktorej témou bolo predstavenie makroekonomic-
kých ukazovateľov a medzinárodného obchodu SR v porovnaní
s ostatnými postkomunistickými krajinami a krajinami V4, ako aj bi-
laterálny obchod Slovenska s Mexikom.
Na Ekonomickej univerzite v Bratislave mexickú delegáciu z TEC
Monterrey prijala prorektorka pre zahraničné vzťahy doc. PhDr. Ja-
na Lenghardtová, CSc., ktorá si pre hostí pripravila prednášku o roz-
delení Česko-Slovenska a vzniku Slovenskej republiky. Rektor EU
v Bratislave Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD., pozdravil hostí
a stručne ich oboznámil so zameraním a významom EU v Bratislave
pre ekonomické vzdelávanie v SR a Európe.
CEILA v spolupráci s CK Venta Pezinok pripravila pre mexických štu-
dentov exkurziu do blízkeho okolia Bratislavy Vínna cesta. Pútavá
bola návšteva hradu Červený kameň, po ktorej nasledovala pre-
hliadka dielní Slovenskej majoliky v Modre spojená s odborným vý-
kladom výroby známej majoliky. Program sa končil návštevou Ná-
rodného salóna vín v Pezinku, kde sa Mexičania oboznámili s his-
tóriou vinárstva v Malokarpatskom regióne a zároveň ochutnali
6 druhov najlepších vín z tejto oblasti.
Naši mexickí hostia vyjadrili s priebehom celého pobytu na Sloven-
sku obrovskú spokojnosť. Ako sa mnohí z nich vyjadrili, odnášajú si
od nás nielen veľa nových poznatkov, ale aj množstvo krásnych
zážitkov a túžbu niekedy sa na Slovensko opäť vrátiť.

Danka Pašteková, CEILA ÚMP EU

ANDY ZOSTALI VĽAVO

nás také exotické a temperamentné v podaní mladých ľudí z krajiny
geograficky síce vzdialenej, ale naturelom nám veľmi blízkej.
Centrum iberských a latinskoamerických štúdií Ústavu medzinárod-
ných programov EU v Bratislave pripravilo pre mexických hostí aj krát-
ky poznávací program, ktorý sa začal návštevou Bratislavského hra-
du a prehliadkou historického centra Bratislavy. Z niekoľkých pozná-
vacích trás, ktoré sme im ponúkli,  si vybrali „južnú“ a navštívili areál
vodných športov v Čunove, Galériu moderného umenia Danubiana,
priehradu v Gabčíkove a výlet sa skončil v Komárne prehliadkou Ná-
mestia Európy a vynikajúcim obedom v typickej čárde.
Posledný deň ich pobytu na Slovensku patril Ekonomickej univer-
zite v Bratislave. Po stretnutí s prorektorkou pre medzinárodné vzťa-
hy EU doc. PhDr. Janou Lenghardtovou, CSc., a riaditeľkou Ústavu

medzinárodných programov EU Mag. Ruth Trebatickou, ktoré ich
oboznámili s významom, postavením a zameraním Ekonomickej
univerzity v Bratislave v rámci Slovenska, ich prijal rektor univerzity.
Prijatie rektora EU Dr. h. c. prof. Ing. Rudolfa Siváka, PhD., využili
hostia na poďakovanie za pohostinnosť, pozornosť a starostlivosť,
ktorá im bola zo strany univerzity preukázaná. Vyjadrili obrovskú
spokojnosť s celým pobytom na Slovensku a odovzdali pánu rek-
torovi sošku aztéckeho bojovníka z rádu Orlov.
Mexický veľvyslanec J. E. Alejandro Díaz hodnotil celé podujatie
veľmi pozitívne. Ako povedal, Dni mexickej kultúry na Slovensku
považuje za najvýznamnejší a najreprezentatívnejší cyklus prezen-
tácie mexickej kultúry v strednej Európe.

Danka Pašteková, CEILA ÚMP EU
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Prof. Ing. Dagmar Lesáková, CSc., D.M.M., prorektorka pre ve-
du a doktorandské štúdium EU v Bratislave, pripravila v rámci
projektu Ministerstva školstva SR č. 1990-2007/SVaT 9. apríla

2008 konferenciu a diskusné fórum Aktuálne otázky ekonomického
vzdelávania a výskumu v ekonomických vedných disciplínach.

V úvodnom slove poukázal Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD.,
rektor EU na začatie cyklu diskusných fór a novú spoluprácu eko-
nomických fakúlt a vysokých škôl s cieľom zabezpečiť budúcnosť
ekonomickej vedy.
Prof. Ing. Ferdinand Daňo, CSc., prorektor pre vzdelávanie, zhod-
notil vo svojom príspevku obsah a štruktúru študijných programov,
kreditový systém a metódy hodnotenia študentov a internacionali-
záciu vzdelávania. Prorektorka pre vedu a doktorandské štúdium
prof. Lesáková predstavila perspektívy grantových schém univer-
zitného výskumu v SR, organizáciu výskumu na fakultách, úlohu
doktorandov v akademickom výskume a problémoch prenosu vý-
sledkov ekonomického výskumu do praxe. Doc. Ing. Ivan Brezina,
CSc., prorektor pre informatizáciu a styk s verejnosťou, informoval
o spolupráci ekonomických a manažérskych fakúlt s hospodárskou
a spoločenskou praxou. O skúsenostiach v oblasti výskumu v eko-
nómii a manažmentu na Fakulte ekonómie a manažmentu Sloven-
skej poľnohospodárskej univerzity v Nitre informovala prítomných
prodekanka FEM SPU v Nitre prof. Ing. Zita Sojková, PhD.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou EU

KONFERENCIA O AKTUÁLNYCH OTÁZKACH EKONOMICKÉHO VZDELÁVANIA
A VÝSKUMU V EKONOMICKÝCH VEDNÝCH DISCIPLÍNACH

VEDA A VÝSKUM NA UNIVERZITE

NOVOVYMENOVANÍ PROFESORI A DOCENTI

V uplynulom akademickom roku 2007/2008 boli prezidentom SR vy-
menovaní za profesorov:

doc. Ing. Ferdinand DAŇO, CSc.
študijný odbor 3.3.10 OBCHOD A MARKETING

doc. RNDr. Viera PACÁKOVÁ, PhD.
študijný odbor 3.3.25 EKONOMETRIA A OPERAČNÝ VÝSKUM

doc. Ing. Vojtech STANEK, PhD.
študijný odbor 3.3.1 NÁRODNÉ HOSPODÁRSTVO

doc. Ing. Milan TEREK, PhD.
študijný odbor 3.3.25 EKONOMETRIA A OPERAČNÝ VÝSKUM

doc. Ing. Vladimír GONDA, PhD.
študijný odbor 3.3.3 EKONOMICKÁ TEÓRIA

doc. Ing. Anna SCHULTZOVÁ, PhD.
študijný odbor 3.3.6 FINANCIE, BANKOVNÍCTVO A INVESTOVANIE

S účinnosťou od 5. mája 2008 bola vymenovaná za docentku:
PhDr. Oľga PLÁVKOVÁ, CSc.
študijný odbor 3.3.17 MEDZINÁRODNÉ EKONOMICKÉ VZŤAHY
S účinnosťou od 1. júna 2008 bol vymenovaný za docenta:
Ing. Miloš TUMPACH, PhD.
študijný odbor 3.3.12 ÚČTOVNÍCTVO

Srdečne blahoželáme

Hostia Klubových štvrtkov v Klube ekonómov EU v Bratislave
nadviazali na tému zavedenia eura v Slovenskej republike.
František Palko, štátny tajomník Ministerstva financií SR, ktorý

bol hosťom 24. apríla 2008, vo svojom vystúpení zhodnotil pripra-
venosť vstupu Slovenska do eurozóny.
Peter Staněk z Ekonomického ústavu Slovenskej akadémie vied sa
vo svojej prednáške 22. mája 2008 venoval najmä otázke finančnej
krízy a významu tradičných centier rozvoja.

Informáciu o ďalších Klubových štvrtkoch zverejníme na stránke
http://193.87.16.10/o-univerzite/klub-ekonomov/klubove-stvrtky.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou EU

KLUBOVÉ ŠTVRTKY V KLUBE EKONÓMOV EU
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Katedra slovanských jazykov v spolupráci s Ruským centrom
vedy a kultúry v Bratislave (RCVK) usporiadala 28. a 29. apríla
2008 metodický seminár o výučbe ruského odborného jazyka

Výučba ruského jazyka v rámci bolonského systému.

Cieľom seminára bola výmena skúseností z výučby v rôznych jazy-
kových prostrediach a hľadanie foriem spolupráce v oblasti výuč-
by ruského jazyka na nefilologických vysokých školách.
Na seminári sa zúčastnili odborníčky z Moskovskej štátnej technic-
kej univerzity Baumana Oľga Žilinová, Galina Petrovová a Tatiana
Skorikovová, hlavný metodik RCVK Jevgenij Orlov, učitelia KSJ,
doktorandi FMV, zástupcovia Metodického centra mesta Bratisla-
vy, ako aj predstavitelia učiteľov vybraných stredných škôl.
Na podujatí odzneli príspevky o nových formách výučby a hodno-
tení znalostí z odborného jazyka v zmysle Bolonského systému, ako
aj o novotvaroch v ruskej ekonomickej lexike.
Hlavným bodom seminára boli však vzorové hodiny, ktoré odučili
učitelia z Moskovskej štátnej technickej univerzity N. I. Baumana.
Témou hodín bola Funkčná gramatika a jej miesto vo výučbe rus-
kého jazyka a Aktuálne problémy ruskej ekonomiky.
V záverečnej diskusii prítomní zhodnotili priebeh hodín, reakciu štu-
dentov, metodické postupy a vymenili si skúsenosti z výučby od-
borného ruského jazyka v jazykovom a nejazykovom prostredí.

Katarína Strelková
vedúca KSJ ÚJ EU

Európska únia − na čom záleží! pod týmto výrečným názvom
zorganizoval rakúsky lektor Clemens Piber stretnutie študentov
FMV EU s veľvyslancom Rakúska Dr. Helmutom Wesselym na

Ekonomickej univerzite v Bratislave, ktoré sa konalo 2. apríla 2008 a
ktoré poskytlo nahliadnutie do nutností spoločného domu Európa
z pohľadu skúseného diplomata.
Dr. Wessely pozná ambiciózny projekt Európa z perspektívy najrôz-
nejších krajín a epoch. Ako veľvyslanec bol činný okrem iného aj
v Londýne, Kodani a Prahe, zastupoval Rakúsku republiku pred
a po páde železnej opony, pôsobil vo svojej krajine pred a po jej
vstupe do Európskej únie.
Európu, ktorá sa stala pre každého občana „každodenne citeľnou
realitou“, prežíva po všetkých tých rokoch stále ako napínavý a výz-
vu vyvolávajúci projekt. „Spolu utvárať je neuveriteľná šanca vašej
generácie“ povedal svojim mladým poslucháčom a pokúsil sa
v hodinovej prednáške odstrániť niektoré nedorozumenia a chybné
hodnotenia okolo Európy.
Európsku úniu označil ako sociologicky logický a reálno-politicky
potrebný „ďalší vývin základnej potreby človeka organizovať sa“.
Vychádzajúc z rodiny cez obec, kraj atď., spočíva tento ďalší vývin
predovšetkým na „princípe poistenia“: čím väčší je podiel účastní-
kov so spoločným cieľom, tým väčšia je aj šanca na úspech pri
dosiahnutí tohto cieľa. To platí rovnako pre hospodársky blahobyt,
ako aj pre zabezpečenie politickej stability.
V tejto súvislosti považuje často vyslovovanú výčitku o nedostaču-
júcej demokracii v Európe za nie príliš chytrý argument: „Spoluprá-
ca a zjednotená vôľa tvoriť znamenali nutne odovzdávanie kom-
petencií spoločným inštitúciám“, toľko Wessely. Prenášanie zodpo-
vednosti na zástupcov legitímne zvolených voľbami v rámci re-
prezentatívnej demokracie je pritom jediná možná cesta − aj keď
sa často zdá byť veľmi neuspokojivou. Práve Lisabonská zmluva by
teda priniesla, popri posilnení národných parlamentov a zavedení

nového nástroja občianskej iniciatívy, prehodnotenie Európskeho
parlamentu, a to že EP nepožíva práve najlepšiu vážnosť, spočíva
aj v tom, že národné parlamenty v ňom vidia často „nežiaduceho
konkurenta“ v štrasburskej poslaneckej snemovni.
Nakoniec odpovedal veľvyslanec Dr. Wessely číslami na chybný
názor, ktorý je rozšírený v Rakúsku, že Európska únia pohlcuje príliš
veľa peňazí a disponuje beznádejne prebujnenou byrokraciou.
Správny aparát EÚ zodpovedá zhruba správnemu aparátu mesta

Viedeň a celorakúsky rozpočet so 119 mld. eur sa v roku 2006 po-
hyboval zreteľne nad 108 mld. rozpočtu celej EÚ. Len samotné
úroky na umorenie dlhov rakúskeho rozpočtu v tomto roku tvorili
9,4 mld. eur, asi štyrikrát toľko, ako je hrubý príspevok Rakúska do
rozpočtu EÚ. Po odpočítaní spätných tokov bola netto platba Ra-
kúska do rozpočtu EÚ len asi 0,302 mld. eur.
Veľvyslanec Wessely zablahoželal Slovensku a prítomným študen-
tom k ich výhode v konkurencii, a to k „prirodzenej mnohojazyč-
nosti“. Tým sú, z jeho pohľadu, najlepšie vyzbrojení na ďalšie prispô-
sobovanie sa v priebehu pokračujúcej európskej integrácie.

Clemens Piber, ÚJ EU
Preklad: PhDr. Jana Pospíšilová, ÚJ EU

Oficiálna návšteva rektora EU Dr. h. c. prof. Ing. R. Siváka, PhD.,
v Ruskej ekonomickej akadémii G. V. Plechanova v Moskve.
Ubehlo 10 rokov od nadviazania spolupráce s prestížnou rus-

kou univerzitou Ruská ekonomická akadémia G. V. Plechanova
v Moskve (REA), ktorá v roku 2006 oslávila svoju storočnicu.*
Pri príležitosti 10. výročia spolupráce medzi univerzitami navštívil
rektor EU v Bratislave Dr. h. c. prof. Ing. Rudolf Sivák, PhD., na po-

zvanie rektora prof. Vidjapina Ruskú ekonomickú akadémiu G. V.
Plechanova. Členmi delegácie boli pracovníci EU, ktorí sa vý-
znamnou mierou podieľali na plnení zmluvy: prof. Ján Lisý, dekan
NHF EU, prof. Vladimír Gonda (NHF EU), prodekanka FMV EU prof.
Ľudmila Lipková a vedúca Katedry slovanských jazykov ÚJ EU a
koordinátorka zmluvy o spolupráci medzi zainteresovanými uni-
verzitami PhDr. Katarína Strelková, PhD.
Na slávnostnom zasadnutí v prítomnosti vedenia Ruskej ekonomic-
kej akadémie a delegácie EU v Bratislave rektor EU prof. Sivák odo-
vzdal vedeniu REA medailu EU za rozvoj spolupráce. Na záver sláv-

MEDIÁCIE O EURÓPE

ÚSTAV JAZYKOV EU

DESAŤ ROKOV SPOLUPRÁCE

METODICKÝ DEŇ NA KATEDRE SLOVANSKÝCH JAZYKOV ÚJ EU
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Katedra aplikovanej informatiky FHI EU a Ústav výpočtovej
techniky Ekonomickej univerzity v Bratislave zorganizovali me-
dzinárodnú konferenciu Inovačný proces v e-learningu, ktorá

sa konala dňa 5. marca 2008 pod záštitou rektora EU, Dr. h. c. prof.
Ing. Rudolfa Siváka, PhD., ktorý konferenciu aj osobne otvoril krát-
kym príhovorom k účastníkom. Po ňom prevzal riadenie konferen-
cie riaditeľ ÚVT Ing. Anton Zdarilek. Medzinárodná konferencia sa
konala vo viacúčelovej sále Ekonomickej univerzity v Bratislave,
kde bol dostatok priestoru a kde boli prednášky technicky zabez-
pečené prostredníctvom výpočtovej techniky, dataprojektorov
a pripojenia do SANET-u a internetu.
Medzinárodná konferencia Inovačný proces v e-learningu nadvä-
zuje na predchádzajúce ročníky workshopov a konferencií zame-
raných na e-learning. Tento rok sa konferencia dostala z univerzit-
nej na medzinárodnú úroveň, keď pozvanie na konferenciu prijali
zástupcovia zahraničných univerzít z Litvy a Českej republiky. Na
konferenciu prišlo takmer 60 účastníkov.
E-learning (e-vzdelávanie) je moderná forma vzdelávania, ktorá
presahuje hranice „kamennej“ budovy vďaka internetu. Forma
e-vzdelávania umožňuje študovať vybrané programy, témy, kurzy
vo vhodnom prostredí a v čase, ktorý účastníkovi vzdelávania naj-
viac vyhovuje. Rôzne formy vzdelávania môžu byť určené rôznym
vekovým skupinám, od mladosti až do staroby. Zatiaľ je to dopln-
kový druh vzdelávania, ktorý časom pravdepodobne v jednej
z vetiev prerastie aj do hlavnej formy vzdelávania a vytvorí sa z ne-
ho virtuálna univerzita. V inej môže nahradiť v súčasnosti veľmi ob-
ľúbenú univerzitu tretieho veku. V ďalšej môže slúžiť ako zdroj cen-
ných informácií a dovzdelávania pre dospelých či manažérov,
zamestnancov alebo záujemcov o doplnkové vzdelávanie. V spo-
jení s modernými formami videokonferencií ide aj o zaujímavé spô-
soby vzdelávania, ktoré určite zatraktívnia samotné e-vzdelávanie
aj na našej Ekonomickej univerzite v Bratislave.
CIELE KONFERENCIE

Cieľom konferencie bolo prispieť k výmene teoretických a praktic-
kých poznatkov a skúseností účastníkov konferencie, ako aj obo-
známenie ostatných záujemcov o tento druh vzdelávania. Dá sa
to zhrnúť do nasledujúcich bodov:
•• prezentácia najnovších poznatkov v oblasti e-vzdelávania,
•• integrácia e-vzdelávania do modernej formy výučby,
•• zhodnotenie súčasného stavu a výmena skúseností vo vývoji 

a prevádzkovaní e-vzdelávacích systémov a kurzov.
HLAVNÉ TÉMY KONFERENCIE

Podľa programu sa konferencia zamerala na aplikácie v e-vzdelá-
vaní a nadväzné problémy v oblastiach, ako sú:
•• adaptabilita dištančného vzdelávania,
•• manažérske vzdelávacie systémy a ich využitie v dištančnom

vzdelávaní na vysokých školách,
•• vývoj dištančného vzdelávania na univerzitnej/fakultnej úrovni,
•• videokonferencie v e-vzdelávaní,
•• vzdelávanie dospelých,

•• výučba cudzích jazykov a komunikačné zručnosti.
Konferencia sa niesla v pracovnom duchu, účastníci konferencie
počas prestávok živo spolu diskutovali, k príspevkom odznievali dlh-
šie diskusie, takže pomaly „hrozilo“, že sa program nezmestí do jed-
ného dňa. Pre pripravovaný 2. ročník medzinárodnej konferencie
sa už uvažuje o dvojdňovom programe práve z dôvodu hlbšieho ro-
zobratia prednášaných tém a lepšej spolupráce v oblasti e-vzdelá-
vania. Plánuje sa aj väčšmi zapojiť zahraničných účastníkov do pro-
gramu.
Konferencia má vytvorenú svoju oficiálnu internetovú stránku
e-learning.euba.sk, kde je umiestnený aj zborník z medzinárodnej
konferencie vo formáte pdf. Účastníkom konferencie bol odo-
vzdaný recenzovaný zborník príspevkov z medzinárodnej konfe-
rencie, ktorý vydalo Vydavateľstvo EKONÓM, aby tak mohli na
svojom pracovisku lepšie zhodnotiť získané informácie, prípadne
ich poskytnúť aj ďalším záujemcom.
Medzinárodná konferencia Inovačný proces v e-learningu bola
vzorne pripravená pracovníkmi Katedry aplikovanej informatiky

Fakulty hospodárskej informatiky EU Ing. Hankou Trochanovou a Ing.
Janette Brixovou v spolupráci s Ústavom výpočtovej techniky EU
v Bratislave, najmä s Ing. Zuzanou Suškovou, Ing. Filipom Hlaven-
kom a Ing. Dankou Viskupovou, na úrovni organizačného a pro-
gramového výboru. Samozrejme, že konferenciu spoločne pripra-
vil aj celý rad ďalších spolupracovníkov z EU v Bratislave i partner-
ských univerzít. Všetkým zúčastneným na príprave a realizácii kon-
ferencie patrí aj moja vďaka.
Príjemné pracovné prostredie oživila Ing. Hanka Trochanová, hlav-
ná aktérka konferencie, aj veľmi peknou živou jarnou tulipánovou
výzdobou a farebnými prikrývkami stolov. Občerstvenie a jedlo bo-
li výborným doplnením atmosféry konferencie. V takomto príjem-
nom prostredí sa aj účastníci, aj referujúci, cítili určite výborne.

Ing. Anton Zdarilek
riaditeľ Ústavu výpočtovej techniky Ekonomickej univerzity v Bratislave

MEDZINÁRODNÁ KONFERENCIA INOVAČNÝ PROCES V E-LEARNINGU

ÚSTAV VÝPOČTOVEJ TECHNIKY

nostného zasadnutia vedúci predstavitelia oboch vysokých škôl pod-
písali Vykonávací protokol k Zmluve o spolupráci na ďalšie obdobie.
Počas návštevy predstaviteľov Ekonomickej univerzity v Bratislave
v Ruskej ekonomickej akadémii G. V. Plechanova prebiehal 21.
ročník medzinárodnej konferencie Plechanovskije čtenija, ktorú,
ako významný hosť podujatia, otvoril slávnostným príhovorom
v ruskom jazyku profesor Rudolf Sivák. Na konferencii vystúpili aj os-
tatní predstavitelia Ekonomickej univerzity.
Predstavitelia EU sa stretli tiež s prorektorom pre prácu so študent-
mi REA O. A. Čirkovom a so zástupcami študentskej samosprávy
s cieľom pripraviť spoločné podujatia a zintenzívniť výmenné poby-
ty študentov na oboch univerzitách.
Svoju pracovnú cestu do Moskvy využili predstavitelia EU aj na nad-
viazanie ďalších kontaktov: podpísali Zmluvu o spolupráci s Ruskou
akadémiou vied v Moskve, s Fakultou ekonomiky Moskovskej štátnej
univerzity Lomonosova dohodli spoločnú účasť v projekte TEMPUS,
ktorý pripravuje KET NHF EU, a pripravili projekt Zmluvy v oblasti
vedeckej a vzdelávacej činnosti.

Pracovná návšteva rektora EU v Bratislave prof. Rudolfa Siváka je
veľkým prínosom k rozvoju medzinárodných kontaktov Ekonomic-
kej univerzity v Bratislave a rozpracúvaniu a koordinácii vzdeláva-
cích programov európskych univerzít.

Katarína Strelková

* Spolupráca sa zameriava na: študijno-metodickú činnosť: (výmena učiteľov
− prednášková činnosť, výmena učiteľov a vedeckých pracovníkov s cieľom
vypracúvať spoločné vzdelávacie programy a učebné pomôcky, študentské
výmenné pobyty) a vedeckovýskumnú činnosť učiteľov, doktorandov, štu-
dentov (spoločnú organizáciu medzinárodných konferencií, publikovanie
výsledkov vedeckovýskumnej činnosti, prípravu učebných pomôcok a pod.).
Za desať rokov spolupráce absolvovalo výmenné (mesačné, semestrálne)
pobyty na REA 25 študentov a doktorandov EU a 7 študentov REA na EU
v Bratislave. Prebehlo niekoľko spoločných akcií: študentské vedecké konfe-
rencie v Bratislave, Moskve a Luhačoviciach, učitelia oboch univerzít sa
zúčastňovali na vedeckých konferenciách, študijných a prednáškových
pobytoch, vyšli zborníky z konferencií, rusko-slovenský slovník ekonomických
termínov a i.
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CTVŠ EU pod záštitou ministra školstva a rektora EU v Brati-
slave, v spolupráci s VŠK usporiadalo 14. až 16. apríla 2008
športové súťaže o najlepšiu fakultu vo vybraných športo-

vých disciplínach.
Od založenia tradície športových súťaží v roku 1970 bol v tomto
roku usporiadaný 31. ročník. Študenti EU získavali v jednotlivých
športoch body pre svoju fakultu a v závere turnaja, okrem najús-
pešnejších jednotlivcov a kolektívov, bola vyhodnotená aj najlep-
šia fakulta EU, ktorej študenti získali najviac bodov v športových
súťažiach.
Ukončenie turnaja sa uskutočnilo v areáli telocvične a študent-
ského domova v Horskom parku. Na záverečnom odovzdávaní
cien sa zúčastnil aj rektor EU, zástupca Ministerstva školstva a osob-
nosti z rôznych oblastí športového a spoločenského života.
Riaditeľ turnaja: Mgr. Igor Partl
Organizačný výbor: PaedDr. Július Dubovský

PaedDr. Mária Kalečíková
Mgr. Saša Orviský

Vedúci súťaží: podľa jednotlivých športov
Propagácia: Mgr. Eva Ráková
PRIEBEH SÚŤAžÍ
Šport: Stolný tenis
Dátum: 14. apríl 2008, od 8.00 do 13.00 h
Miesto: telocvičňa Horský park
Organizačné zabezpečenie: PaedDr. Kvetoslava Gregorová

PaedDr. Daniela Gádošiová, CSc.
Počet zúčastnených: 30
Súťažiaci muži boli rozdelení do troch skupín, kde hrali systémom
každý s každým, ženy vytvorili jednu skupinu. Zo skupín postupovali
dvaja najlepší hráči, ktorí vytvorili dve skupiny. Víťazi hrali o 1. mies-
to, ďalší v poradí o 3., respektíve 5. miesto. Spolu bolo odohraných
105 zápasov, hralo sa na 2 víťazné sety, finále na 4 víťazné sety.
Konečné poradie:
muži: 1. miesto VEJMELKA, Pavol NHF/4. ročník

2. miesto HUTKA, Adam FHI/3. ročník
3. miesto MATLOŇ, Peter FHI/4. ročník

ženy: 1. miesto BOŠKOVÁ, Martina OF/1. ročník
2. miesto KOVÁČOVÁ, Jana OF/1. ročník
3. miesto ŠOKOVÁ, Zuzana FMV/3. ročník

Šport: Florbal
Dátum: 16. apríl 2008, od 10.30 do 14.00 h
Miesto: Športová hala, Jégého ulica
Organizačné zabezpečenie: PaedDr. Viktor Škultéty
Počet zúčastnených: 30
Na florbalovom turnaji sa zúčastnili zástupcovia 4 fakúlt, z NHF pri-
šiel len jeden študent. Hralo sa systémom každý s každým, na 2-krát
15 minút hrubý čas. Ku kvalite turnaja prispeli aj dvaja rozhodcovia
z Prírodovedeckej fakulty UK, sami aktívni hráči. Zápasy mali veľmi
dobrú športovú úroveň. Konečné poradie: 1. miesto FMV

2. miesto OF
3. miesto FHI

Šport: Volejbal
Dátum: 14. apríl 2008, od 13.00 do 18.00 h
Miesto: telocvičňa Horský park
Organizačné zabezpečenie: PaedDr. Katarína Chmelárová

Mgr. Eva Matulníková
Počet zúčastnených: 45
Na turnaji vo volejbale sa zúčastnili 4 fakulty, chýbalo družstvo z FMV,
ktorú reprezentovali len dvaja študenti. Hralo sa systémom každý
s každým, na dva sety, podľa platných pravidiel volejbalu. Turnaj bol
veľmi vyrovnaný, o víťazoch rozhodol až vyšší počet lôpt, keďže mali
rovnaký počet bodov. Zápasy mali veľmi dobrú úroveň a výbornú
súťažnú atmosféru. Konečné poradie: 1. miesto FHI

2. miesto NHF
3. miesto OF

Šport: Bedminton
Dátum: 15. apríl 2008, od 10.00 do 14.00 h
Miesto: bedmintonová hala vo Vlčom hrdle
Organizačné zabezpečenie: Mgr. Eva Ráková

PaedDr. Kvetoslava Gregorová
Počet zúčastnených: 31
V rámci Pohára rektora sa bedmintonový turnaj uskutočnil v špe-
cializovanej hale vo Vlčom hrdle. Zápasy sa uskutočnili v kategórii
dvojhra mužov a dvojhra žien. Konečné poradie:
muži: 1. miesto FARKAŠ, Dominik OF/1. ročník

2. miesto HIKO, Radoslav FMV/2. ročník
3. miesto VARGA, Martin FPM/4. ročník

ženy: 1. miesto PAROBEKOVÁ, Martina FHI/4. ročník
2. miesto TYPČUKOVÁ, Jana FMV/3. ročník
3. miesto FURLEJOVÁ, Miroslava FMV/3. ročník

Šport: Basketbal
Dátum: 15. apríl 2008, od 13.00 do 18.00 h
Miesto: telocvičňa Horský park
Organizačné zabezpečenie: PaedDr. Lenka Podgórska

Mgr. Saša Orviský
Počet zúčastnených: 47
Na turnaji sa zúčastnili študenti z troch fakúlt. Študenti z FMV a NHF
sa turnaja nezúčastnili. Hralo sa systémom každý s každým, 2 x 15
minút hrubého času, okrem posledných dvoch minút, kde sa hral
čistý čas. Hráč mal povolené najviac 4 osobné chyby, družstvo 6,
každá nasledujúca chyba sa trestala trestnými hodmi. Spolu sa
odohralo 10 zápasov. Konečné poradie: 1. miesto FHI

2. miesto FPM A
3. miesto FPM B

Šport: Futsal
Dátum: 15. apríl 2008, od 09.00 do 14.00 h
Miesto: Športová hala, Jégeho ul.
Organizačné zabezpečenie: PaedDr. Ján Janík

Mgr. Peter Hložek
Počet zúčastnených: 45
Na turnaji sa zúčastnili všetky fakulty. Hralo sa systémom každý s kaž-
dým, 1 x 20 min., podľa pravidiel futsalu. Celkovo sa odohralo 10 zá-
pasov. Po urputných, ale vyrovnaných dueloch sa víťazom stala FPM.
Hráčov ctí, že všetky zápasy sa hrali v duchu fair play a nevyskytli sa
žiadne zranenia či úrazy. Víťazné družstvo dosiahlo najväčší počet
bodov a strelených gólov. Konečné poradie: 1. miesto FPM

2. miesto OF
3. miesto FMV
4. miesto NHF
5. miesto FHI

Šport: Silový trojboj muži, Tlak v ľahu ženy
Dátum: 16. apríl 2008, od 15.00 do 18.00 h
Miesto: posilňovňa Horský park
Ogranizačné zabezpečenie: Mgr. Igor Partl

Mgr. Roman Heriban
Počet zúčastnených: 11
Súťaž v silovom trojboji − mužov a tlaku v ľahu − žien sa uskutočnila
v posilňovni Horský park. Súťažilo sa podľa platných pravidiel v silo-
vom trojboji, ktorý pozostáva z disciplín: drep, tlak na lavičke a mŕt-
vy ťah. Konečné poradie:
muži: 1. miesto STRAKA, Marek FMV/3. ročník

2. miesto PÁLENÍK, Martin NHF/1. ročník
3. miesto SEGEŠ, Tomáš FHI/5. ročník

ženy: 1. miesto MARUŠINOVÁ, Lenka NHF/2. ročník

POHÁR REKTORA −− 31. ROČNÍK

CENTRUM TELESNEJ VÝCHOVY A ŠPORTU EU
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2. miesto PAVLÍKOVÁ, Hana FPM/1. ročník
3. miesto PREKOPOVÁ, Veronika FPM/1. ročník

Šport: Maratón-aerobik
Dátum: 16. apríl 2008, od 14.00 do 18.00 h
Miesto: telocvičňa Horský park
Organizačné zabezpečenie: Mgr. Drahomíra Lörincziová

Mgr. Zuzana Voltnerová
Počet zúčastnených: 110
Maratón aerobik sa cvičil 4 hodiny, z toho 50 minút trvalo cvičenie
a 10 minút bola prestávka, počas ktorej bolo zabezpečené pre
cvičenky občerstvenie. Hodiny precvičovali profesionálne cvičiteľ-
ky z fitness centier v Bratislave. Cvičenia boli na vysokej úrovni, na
súťaži sa zúčastnil zatiaľ najväčší počet cvičeniek. Poradie hodín:
14.00 − 14.50 LOW − DANCE: Zuzana Voltnerová CTVŠ
15.00 − 15.50 ZORALATES: Zora Czoborová Zorafit

Renata Fahrenzenová Zorafit
16.00 − 16.50 ORIENT − DANCE: Drahomíra Lörincziová
17.00 − 17.50 SUPER FINÁLE: Zuzana Červeňanská Miss aerobik (Trenčín)
Poradie víťazov určili rozhodkyne, ktoré počas cvičenia sledovali
účastníčky a hodnotili ich pohybový prejav počas precvičova-
ných hodín. Tento ročník obohatili účasťou aj dvaja muži, ktorý za
odvahu a vytrvalosť získali zvláštnu cenu.
Konečné poradie: 1. miesto SLABÁ, Lenka OF/1. ročník

2. miesto KIRŇÁKOVÁ, Diana OF/2. ročník

3. miesto PREŠINSKÁ, Denisa OF/1. ročník
4. miesto BARTOŠOVÁ, Zuzana FPM/2. ročník
5. miesto KMECOVÁ, Silvia OF/1. ročník

Zvláštna cena: POLÁK, Milan NHF/1. ročník
BUDAI, Andrej NHF/4. ročník

Celkové umiestnenie fakúlt: 1. miesto OF 28 bodov
2. miesto FHI 23 bodov
3. miesto FPM 23 bodov
4. miesto FMV 20 bodov
5. miesto NHF 20 bodov

Svoje športové schopnosti si prišlo vyskúšať 350 študentov, z nich
najpočetnejšiu skupinu už tradične tvorili súťažiace v maratón-ae-
robiku. Veď si mohli zacvičiť pod vedením takých cvičiteliek, ako je
Zora Czoborová. Putovný pohár rektora EU v 31. ročníku získala
Obchodná fakulta EU, o poradí ostatných fakúlt s rovnakým poč-
tom bodov rozhodol väčší počet umiestnení na prvých miestach.
Uskutočnené športové súťaže o Pohár rektora, hodnotíme ako veľ-
mi dobrú akciu, ktorá prispela k oživeniu programu EU, to potvrdilo
aj záverečné vyhodnotenie a odovzdávanie cien, ktoré sa usku-
točnilo vo výbornej atmosfére.
Zároveň ďakujeme všetkým, ktorí nejakým spôsobom prispeli k úspeš-
nému uskutočneniu akcie.

Mgr. Igor Partl
riaditeľ CTVŠ EU

Študentky OF sa druhýkrát za sebou stali víťazkami Vysokoškol-
skej ligy v plávaní, keď suverénnym spôsobom obhájili minu-
loročné víťazstvo. V celkovom hodnotení 10 vysokých škôl zís-

kali najvyšší počet bodov a svojho najväčšieho súpera, FTVŠ, pora-
zili o 40 bodov. Na víťazstve sa významnou mierou podieľala troji-
ca študentiek, ktoré pre svoju fakultu získali najviac bodov: Naďa
Nemčická (1. ročník), Kristína Bachratá (2. ročník) a Barbora
Demečková (2. ročník). V kategórii mužov získala OF celkové 6.
miesto, najviac bodov získali študenti 5., resp. 4. ročníka Marek
Miček a Peter Varga. Poradie podľa počtu získaných bodov:
OF: 1. Nemčická, Naďa 58 bodov

2. Bachratá, Kristína 48 bodov
3. Demečková, Barbora 44 bodov
4. Miček, Marek 17 bodov
5. Totkovičová, Diana 11 bodov

6. Varga, Peter 11 bodov
7. Lašková, Katarína 7 bodov
8. Smatana, Ondrej 4 body

Konečné výsledky VŠ ligy v akademickom roku 2007/2008
1. Ženy: OF EU 151 bodov Muži: FTVŠ UK 165 bodov
2. FTVŠ UK 111 bodov LF UK 73 bodov
3. FMFI UK 73 bodov FEI STU 72 bodov
4. LF UK 68 bodov FCHPT STU 64 bodov
5. SjF STU 16 bodov SjF STU 46 bodov
6. SvF STU 11 bodov OF EU 40 bodov

Študentom k dosiahnutým športovým výkonom srdečne blahoželá-
me a ďakujeme za úspešnú reprezentáciu Ekonomickej univerzity.

Mgr. Eva Ráková
vedúca VŠL

ŠTUDENTKY OF SUVERÉNNE OBHÁJILI PRVENSTVO VO VŠL V PLÁVANÍ

Výber futbalistov a skupina našich študentiek cheerleaders pod
vedením pedagógov z CTVŠ EU v Bratislave sa zúčastnili na 12.
ročníku medzinárodného turnaja EUROPEAN IVY LEAGUE. Po-

dujatie organizovala HHL-Leipzig Graduate School of management.
Na turnaji futbalistov sa zúčastnilo 28 družstiev. Naši študenti sa pre-
bojovali do finále, kde prehrali na 11 m penalty. Výsledky našich
reprezentantov: CF Lipsko − EU 0 : 1

OC+C STRATEGY − EU 0 : 1
GRONINGEN − EU 2 : 2
FREIBURG − EU 0 : 8
CF Lipsko − EU 0 : 3

Semifinále: REGENTS UNITED LONDON − EU 1 : 1 (2 : 3 − 11m)
Finále: R-S MŰNSTER − EU 3 : 3 (3 : 2 − 11m)
Naše družstvo futbalistov obsadilo 2. miesto.
Skupina dievčat pod vedením odbornej asistentky Mgr. Lörinczio-
vej sa predstavila po prvý krát verejne na vystúpení cheerleader-
siek a bola vysoko ohodnotená prítomnými hosťami a športovca-
mi. Zoznam študentov − reprezentantov EU v Bratislave:
Chlapci: Bača, František OF/1. ročník

Križan, Miroslav FPM/4. ročník
Kvaska, Dušan FHI/2. ročník
Merschitz, Miroslav NHF/4. ročník
Šivec, Marek FHI/2. ročník
Valient, Ľubomír FHI/2. ročník
Zelezník, Juraj NHF/4. ročník
Driapsa, Michal OF/1. ročník

Dievčatá: Gabajová, Zuzana FPM/1. ročník
Gotthardtová, Ľubomíra FPM/1. ročník
Kirňaková, Diana OF/2. ročník
Konečná, Martina NHF/1 ročník
Kravcová, Iveta NHF/4. ročník
Malatinská, Oľga NHF/5. ročník
Marczelová, Denisa NHF/5. ročník
Vasilenková, Denisa FPM/1. ročník
Voláriková, Michaela FPM/1. ročník

Študenti Ekonomickej univerzity v Bratislave reprezentovali na tur-
naji na vysokej športovej a spoločenskej úrovni. Futbalisti a cheer-
leadersky spolu s vedením CTVŠ EU sa na prijatí u rektora EU v Brati-
slave prof. Rudolfa Siváka 13. mája 2008 pochválili pohárom, ktorý
získali v Lipsku vo farbách Ekonomickej univerzity v Bratislave.

Mgr. Peter Hložek
Mgr. Drahomíra Lörincziová

XII. EUROPEAN IVY LEAGUE
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Možno aj Vy, vážení čitatelia časopisu Ekonóm, máte v okru-
hu svojich známych a blízkych niekoho, kto podľahol zhub-
nej vášni drog a môže na to doplatiť svojím zdravím, živo-

tom, ohrozuje zdravie a životy iných. Podobne ako v iných kraji-
nách, aj u nás je problém užívania návykových látok stále aktuálny.
Na podnet Centra protidrogových a poradenských služieb EU v Bra-
tislave, ktoré pôsobí na Katedre pedagogiky NHF EU v Bratislave, sa
uskutočnila 16. apríla 2008 v jej priestoroch prednáška MUDr. Ľubo-
míra Okruhlicu, PhD., riaditeľa Centra pre liečbu drogových závislostí
v Bratislave − najväčšieho zariadenia tohto typu v našom meste. Z je-
ho prednášky, na ktorú prišli učitelia i študenti, vyberáme:
„Závislosť od látkovej drogy (psychoaktívnej látky) je choroba, kto-
rú je možné liečiť. Jej dôkazom sú preukázateľné zmeny v mozgu.
Pritom drogovo závislí ľudia majú zvyčajne strach z liečby, lebo sa
obávajú utrpenia, ktoré prináša odobratie drogy (tzv. abstinenčný
syndróm). Často nevedia o tom, že toto utrpenie možno podstatne
zmierniť liekmi. Okolie často nabáda závislého na liečbu. Z iného
hľadiska však toto rozhodnutie absolvovať liečbu sťažuje − po lieč-
be je stigmatizovaný, dostane nálepku s negatívnym vplyvom na
jeho ďalší život v spoločnosti.“
Medzi najrozšírenejšie drogy mladých patrí v súčasnosti najmä per-
vitín, teda „lacný kokaín“ vyrobený z látok obsiahnutých aj v nie-
ktorých liekoch. Môže vyprovokovať agresívne správanie, v ktorom
vie človek presne zaútočiť a neminúť cieľ.
Veľa sa diskutuje o marihuane. Užívanie marihuany súvisí s podob-
nými procesmi v organizme, aké prebiehajú pri užívaní alkoholu.
Užívatelia marihuany v mladom veku často po 20. roku prechádza-
jú na konzumovanie vysokých dávok alkoholu (na ktoré je ich or-
ganizmus pripravený predchádzajúcim užívaním marihuany).
„Závislosť drogová a závislosť od konzumácie jedla spája prežíva-
nie slasti, ktorá súvisí s podobnými procesmi na úrovni mozgovej
činnosti. Liečba závislosti od drogy, napríklad alkoholu, je ľahšia, ak
človek prestane celkom užívať drogu (abstinuje). Celkom abstino-
vať je pre alkoholika ľahšie ako kontrolovane piť. Ak sa však chce-
me zbaviť závislosti od jedla, nemôžeme celkom prestať jesť. Ostá-
va teda kontrolované prijímanie potravy, čo je tá ťažšia cesta.
Kontrolovane jesť je ťažšie ako celkom prestať piť“...
Na otázku týkajúcu sa workoholizmu nie je jednoduché odpove-
dať. Patrí k nelátkovým „závislostiam“ (od počítačov, hracích au-
tomatov, nakupovania atď.), o ktorých sa dnes veľa diskutuje.
S látkovými závislosťami (od tabaku, alkoholu, heroínu atď.) majú
spoločné to, že pri ich vysadení má človek problémy, abstinenčné

ťažkosti. Ak však človek, po období abstinencie, užije látku, znovu
sa objaví uspokojenie, pocit blaha. Ak workoholik prestane na istý
čas pracovať, tak sa ťažšie „naštartuje“ a toto rozbiehanie je spo-
jené viac s trápením ako blahom. Takže sú tu aj odlišnosti.
Ako uvádza psychiater MUDr. Peter Breier (v rozhovore pre Čistý
deň 1/2006, s. 27) epidemiologické prieskumy ukazujú, že mladí
ľudia pijú viacej a opíjajú sa už malé deti. Nie je zriedkavosťou, že
na ARO dovezú deti vo veku 8 − 12 rokov s 3 až 3,5 promile alko-
holu v krvi, čo sú takmer smrteľné dávky aj pre dospelých. Na
väčších oddeleniach sú takéto prípady minimálne raz za týždeň.
Pije omnoho viac žien ako v minulosti, pomer pijúcich mužov a žien
je 3:1 (pred 30 rokmi bol 10:1). Autor dodáva, že na druhej strane
vzrastá počet tých, ktorí sa nehanbia nepiť − tento trend sa oproti
minulosti vzmáha a súvisí s úsilím o zdravý spôsob života.
V roku 2004 bola odsúhlasená stratégia EÚ v oblasti drog a ná-
sledne v júni 2005 sa prijal Akčný plán pre boj s drogami (2005 −
2012). Na Medzinárodný deň proti užívaniu drog a ilegálnemu ob-
chodovaniu s drogami bola predstavená Zelená kniha o úlohe
občianskej spoločnosti v politike boja proti drogám v EÚ.
Medzi kľúčovými slabými stránkami celosvetovej kontroly situácie
s drogami sa uvádzajú dodávky heroínu z Afganistanu, dopyt po
kokaíne v Európe a ponuka/dopyt po konopiach na celom svete.
Moderný človek dnes čelí rôznym neistotám, trápi ho nedostatok
lásky, životného zmyslu, citová prázdnota, a tak neraz siaha po ná-
hradných prostriedkoch naplnenia. Je šťastie, ak máme v okolí nie-
koho, kto nás prijíma takých, akí sme − nie všetci však máme také
šťastie, aspoň nie v každom období života. V psychologickej porad-
ni na Katedre pedagogiky NHF EU v Bratislave má otvorené dvere
každý, kto zavíta s dobrým úmyslom. Konzultačné hodiny v psy-
chologickej poradni na tejto katedre sú v stredu (o 12.30 − 13.30 h,
v miestnosti 4C30, klapka 1409, e-mail: zdenka.mackova@euba.sk).
Nikto nemôže, samozrejme, vyriešiť problém iného človeka. Môže
mu však podať pomocnú ruku, keď o to požiada, a spoločne s ním
hľadať možné východiská zo situácie, ktorá sa v tej chvíli javí mož-
no beznádejná. Intímny priateľ, ale aj spočiatku cudzí sprievodca
na ceste životom, ponúka príležitosť na hlbšie stretnutie so sebou
samým − bez náhrady v podobe drogy.

Medzinárodný deň boja proti drogám môže byť pre nás v tomto
smere výzvou.

doc. PhDr. Zdenka Macková, PhD.
CPaPS na EU v Bratislave

EKONÓMOVIA NIE SÚ žIADNI SUCHÁRI...
Pravidelne sa nám Mgr. Marta Gáfriková z INFOCEN-u SEK snaží

ukázať, že život má istú rovnováhu a okrem „suchej“ ekonómie
existuje aj nepostihnuteľné krásno a že oboje možno potrebujeme.

Pri príležitosti okrúhleho životného jubilea doc. Ing. Emília Kozíkovej,
CSc., sme sa dozvedeli, že celé roky sa v osobe vedeckej tajom-
níčky Slovenskej demografickej a štatistickej spoločnosti pri SAV, vy-
sokoškolskej učiteľky štatistiky na EU, autorke mnohých vysokoškol-
ských učebníc a skrípt skrývala nielen zapálená pretekárka, tréner-
ka a rozhodkyňa československého jachtingu, ale aj pozoruhodná
umelkyňa. Pani Kozíkova kreslila od detstva, ale hlavne kreslila dobre
a rada, lebo už na strednej škole sa jej kresba umiestnila v rámci
celoslovenskej súťaže na treťom mieste. Výtvarné vzdelanie sa ne-
považovalo v čase jej mladosti za vhodné pre dievča, a preto
úspešne vyštudovala ekonomickú školu, no hoci sa celý svoj aktívny
život seriózne venovala ekonómii, láska z mladosti zostala. A tak
dokázala, že exaktná štatistička môže byť zároveň citlivou výtvar-
níčkou. To, čo robilo celý život radosť jej, ponúkla nám všetkým na
výstave od 9. apríla do 12. mája 2008 v priestoroch EU na Konvent-
nej 1. Pani docentka, bolo nám potešením...

Ďalším významným skutkom SEK-u bola výstava tvorby významného
slovenského výtvarníka Dušana Buřila od 14. mája do 5. júna 2008.
Len dúfajme, že INFOCEN SEK bude v tychto aktivitách pokračo-
vať aj naďalej...

Julian Olexa

26. JÚN −− MEDZINÁRODNÝ DEŇ BOJA PROTI DROGÁM

CENTRUM PROTIDROGOVÝCH A PORADENSKÝCH SLUžIEB

SLOVENSKÁ EKONOMICKÁ KNIžNICA
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NÁRODOHOSPODÁRSKA FAKULTA EU

Vletnom semestri akademického roku 2007/2008 som strávila
dva týždne na univerzite Celal Bayar v Manise, v Turecku,
prostredníctvom programu LLP Erasmus (učiteľské mobility).

Ako prvý pedagóg z Katedry poisťovníctva Národohospodárskej
fakulty EU v Bratislave som na vlastnej koži zažila kultúru a mentali-
tu iného národa a prostredie zahraničnej univerzity.
Manisa je mesto asi 30 km vzdialené od Izmiru, tretieho najväčšieho
mesta Turecka. Univerzita má 5 fakúlt, 4 vyššie školy a vedie aj od-
borné školy. Dve z fakúlt sa nachádzajú priamo v Manise. Rektorát

univerzity sa nachádza v príjemnom prostredí malého parku v blíz-
kosti futbalového štadióna a basketbalovej haly. V areáli rektorátu
je vybudovaná jedáleň pre študentov a ďalšia pre zamestnancov.
Na najvyššom poschodí je takmer dvadsiatka izieb pre zahraničné
návštevy a hosťujúcich pedagógov. K dispozícii je izba s balkó-
nom, príslušenstvom a v celom objekte bezplatná wifi sieť.
Záujem o štúdium na vysokých školách a univerzitách v Turecku je
mimoriadne vysoký, ale ponuka nie je dostatočná vzhľadom na do-
pyt. Každoročne do vysokoškolských posluchární zasadne okolo 1,5
mil. študentov. Tí, ktorí sa na univerzitu nedostanú, si môžu zvýšiť svo-
je stredoškolské vzdelanie na odborných školách, ktoré sú tiež ve-
dené univerzitami, avšak štúdium nie je také obsiahle a trvá 2 roky.
Mala som možnosť navštíviť výučbu na Odbornej škole Univerzity
Celal Bayar v Salihli. Študenti majú k dispozícii počítačové labora-
tóriá, jazykové učebne, ba dokonca aj krajčírsku dielňu, keďže je
otvorený aj študijný odbor textil pre silnejšiu tradíciu textilného prie-
myslu v Turecku.
Oproti slovenským univerzitám je v študijnej skupine na odbornej ško-
le často viac ako 40 študentov a posledná vyučovacia hodina sa
končí o 23.00 h. Na univerzite je v študijnej skupine až okolo 60 štu-
dentov. Štúdium trvá 6 rokov. Rovnako ako na Slovensku je štúdium
rozdelené na dva stupne, pričom prvý stupeň trvá 4 roky. Celal
Bayar University má otvorené aj doktorandské štúdium, ktoré sa kon-
čí obhajobou dizertačnej práce do šiestich rokov od jeho začiatku.
Mnoho pedagógov si tento tretí stupeň vysokoškolského štúdia do-
pĺňa na univerzite v zahraničí, či už v Amerike, alebo Európe. Vzhľa-
dom na mimoriadny záujem o vzdelávanie a pochopení úlohy
vzdelania v živote mladých obyvateľov Turecka sa pedagógovia
pri svojej vedeckej aj pedagogickej činnosti orientujú na zahra-
ničné zdroje z európskych a amerických univerzít. Niekoľkí z nich sú
schopní komunikovať v niekoľkých jazykoch. Zaujímavé je, že star-
šia generácia ovláda francúzsky jazyk, zatiaľ čo stredná a mladá
generácia sa viac orientujú na angličtinu.
Záujem o informácie o Slovensku bol evidentný aj pri mojich stret-
nutiach so študentmi a pedagógmi a po mojich prednáškach na
tému Poistný trh na Slovensku a Dôchodkový systém. Tieto témy,
ale aj informácie o vývoji na Slovensku po prijatí za člena Európskej
únie a očakávania z prijatia eura, boli pre prítomných študentov
a pedagógov mimoriadne zaujímavé, čo sa prejavilo v diskusii
bezprostredne po prednáškach.
Turci sú veľmi pohostinný národ a svojim hosťom sa snažia pripraviť
príjemný program a atmosféru. Okrem oficiálnych stretnutí sme
čas vyplnili návštevou pamiatok v okolí Manisy a Izmiru. Pozvaním
na súkromnú návštevu ma poctila rektorka Univerzity Celal Bayar
pani prof. Dr. Semra Öncü. V prítomnosti niekoľkých pedagógov
sme hovorili o možnostiach spolupráce a výmeny pedagógov me-
dzi oboma univerzitami, publikovaní spoločných vedeckých člán-
kov či účasti na konferenciách.
Pobyt na Celal Bayar Univerzite bol výnimočným zážitkom, ktorý
bol prínosom pre mňa nie iba ako pedagóga, ale aj ako človeka.
Osobná skúsenosť a kontakt s inými názormi a kultúrou je pre mňa
mimoriadnym prínosom najmä v profesionálnom živote a pobyt na
Univerzite Celal Bayar − www.bayar.edu.tr − odporúčam všetkým
kolegom.

Ing. Katarína Serinová
Katedra poisťovníctva NHF EU

ERASMUS −− POBYT NA CELAL BAYAR UNIVERSITY

Poniekoľkoročnej prestávke sa podarilo zorganizo-
vať 42. ročník súťaže žiakov stredných škôl v spra-
covaní informácií na počítači. Celoštátne kolo sa

konalo v Spojenej strednej škole vo Zvolene 5. mája a 6. má-
ja 2008. Odborným garantom súťaže je Štátny inštitút odbor-
ného vzdelávania v Bratislave. Ekonomickú univerzitu v Bra-

tislave v odbornej komisii zastupoval Ing. Ivan Šóš, ktorý je
súčasne aj zástupca Slovenskej republiky v Medzinárodnej
federácii spracovateľov informácií − INTERSTENO a člen vý-
konnej rady InterInfo Slovensko.
Na súťaži sa zúčastnilo 23 škôl z celého územia Slovenskej re-
publiky. V prvej súťažnej disciplíne − v písaní na počítači −

42. ROČNÍK CELOŠTÁTNEHO KOLA SÚŤAžE žIAKOV STREDNÝCH ŠKÔL

V SPRACOVANÍ INFORMÁCIÍ NA POČÍTAČI
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Fakulta hospodárskej informatiky Ekonomickej univerzity v Brati-
slave má už od roku 2000 veľmi priateľské pracovné vzťahy
s Ekonomickou fakultou Univerzity v Novom Sade, ktorá sídli

v Subotici. Ekonomická fakulta v Subotici má 8 katedier: katedru
ekonomickej a sociálnej teórie, katedru teoretického manažmen-

tu a obchodnej ekonómie, katedru finančného manažmentu
a účtovníctva, katedru hospodárskej informatiky, katedru manaž-
mentu v poľnohospodárskej ekonómii, katedru kvantitatívnych
metód v ekonómii, katedru manažmentu v obchode a marketin-
gu, katedru medzinárodnej ekonómie.
Aj v tomto roku sa dňoch v 15. a 16. mája konalo v malebnom
mestečku Palič neďaleko Subotice 13. medzinárodné vedecké
sympózium SM 2008 „STRATEGIC MANAGEMENT AND DECISION
SUPPORT SYSTEMS IN STRATEGIC MANAGEMENT“ s ústrednou témou
Strategic Logistic. Na sympóziu sa okrem domácich vedcov zú-
častnili zahraniční hostia z Holandska, Slovinska, Rumunska,
Maďarska, Bosny a Hercegoviny, Chorvátska, Čiernej Hory, Mace-
dónska, Veľ-kej Británie a Slovenska. V plenárnej sekcii vystúpili naši
zástupcovia s príspevkom Modeling Aspects of Reverse Logistics
a v ďalších sekciách odzneli ešte ďalšie tri príspevky.
V oficiálnych rokovaniach prodekana FHI doc. RNDr. Jozefa Fe-
cenka, CSc., s dekanom Ekonomickej fakulty v Subotici prof. Bo-
židarom Lekovičom, Ph.D., zaznelo presvedčenie o rozvíjaní ďalšej
spolupráce predovšetkým pri vydávaní spoločného medzinárod-
ného vedeckého časopisu MANAGEMENT INFORMATION SYSTEMS,
pri výmene študentov a mladých učiteľov, pri spoločných medzi-
národných projektoch a podobne. Vzhľadom na to, že v Subotici
a v Novom Sade pracuje a študuje veľa našich krajanov −
Slovákov − sú všetky spoločné stretnutia spontánne a bezprostred-
né a slúžia na rozvoj nielen vedeckej a pedagogickej spolupráce,
ale prispievajú aj k rozvíjaniu kultúrneho dedičstva.

doc. Ing. Ivan Brezina, CSc.
KOVE FHI EU

DLHOROČNÁ SPOLUPRÁCA POKRAČUJE

FAKULTA HOSPODÁRSKEJ INFORMATIKY EU

Národohospodárska fakulta EU v spolupráci s projektom EXU
Excelentná univerzita usporiadali 15. mája 2008 prednášku
významného európskeho politického ekonóma prof. Kenne-

tha Dysona na tému: Euro má 10 rokov: Lekcie z desaťročia so
spoločnou menou.
Prednáška sa uskutočnila v rámci spoločného zasadnutia katedier
financií a katedry bankovníctva a medzinárodných financií. Prob-
lematikou vzťahov v rámci európskej menovej únie sa prof. Dyson
zaoberá vo svojich prácach realizovaných na Cardiff School of
European Studies, kde pracuje, a tiež ako konzultant renomova-
ných vzdelávacích inštitúcií, medzi ktoré patria: London School of
Economics, Univerzita v Astone a v Liverpoole a London Metro-
politan University.
Pútavá prednáška a zaujímavá následná diskusia prispeli k rozšíre-
niu pohľadov na možné súvislosti zavedenia eura pre slovenskú
ekonomiku.

Ing. Jana Péliová
NHF EU

PREDNÁŠKA PROFESORA KENNETHA DYSONA

súťažilo 27 žiakov a v druhej súťažnej disciplíne − v úprave textu na
počítači − 15 žiakov. V oboch disciplínach súťažilo 6 žiakov.
Na celkový priebeh súťaže dozerala celoštátna komisia v zložení:
predsedníčka Mgr. Iveta Moravcová, členovia: Mgr. Marta
Bennárová, Ing. Ivona Berdáková, Mgr. Emília Gajdošová, Ing. Mar-
cela Kaliská, Ing. Božena Lazarová, Ing. Elena Prónayová, Ing. Vlas-
ta Púchovská, Ing. Ivan Šóš a Ing. Magdaléna Zavacká.
V prvej disciplíne dosiahla najlepší výkon žiačka 4. ročníka Ob-
chodnej akadémie z Topoľčian Marcela Moravčíková. Písala rých-
losťou 448 čistých úderov za minútu pri presnosti 99,98 %. V tejto dis-
ciplíne sa 16 žiakov neumiestnilo, lebo nedosiahli stanovený limit
320 čistých úderov za minútu.
V druhej súťažnej disciplíne dosiahla najlepší výkon žiačka 3. roční-
ka Veronika Piknová z Obchodnej akadémie z Hlohovca. Pri práci

s počítačom bola zručná a vykonala za 10 minút 130 korektúr so 4
chybami. Celkovo dosiahla 12 000 bodov. V tejto disciplíne sa ne-
umiestnili dvaja súťažiaci. Druhá disciplína je postupovou z prvej
disciplíny a títo žiaci nesplnili minimálny požadovaný limit prvej sú-
ťažnej disciplíny − 270 čistých úderov za minútu.
Poznáme mená víťazov, ale nie sú žiadni porazení. Už to, že žiaci
postúpili do celoštátneho kola, je pre všetkých krásnym víťazstvom.
Ekonomická univerzita v Bratislave odbornú komisiu aj všetkých zú-
častnených žiakov odmenila hodnotnými vecnými cenami. Prilo-
žené materiály súčasne môžu pomôcť žiakom pri rozhodovaní,
kam po skončení strednej školy zamieria.

Mgr. Iveta Moravcová
Ing. Ivan Šóš, NHF EU
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....nijaké očakávanie Ťa tak neobohatí ako skutočnosť!
Túto „ošúchanú“ pravdu som si naplno uvedomila nedávno, keď Eko-
nomickú univerzitu v Bratislave (EU) navštívila renomovaná Simmons
College of Boston Massachusetts. Verte mi, bol to zážitok stretnúť sa
s 28 študentkami a pedagogičkami dievčenskej vysokej školy.
To, že naozaj ide o renomovanú vysokú školu v USA, nie sú len "prázd-
ne slová", a teda radšej konkrétne − za rok 2008 získava nielen titul
"Best College" v rebríčku U. S. News&World Report pre "America's
Best Colleges", ale aj umiestnenie v Princeton Review ako jedna
z "Best 366 Colleges," (túto česť má len 15 % vysokých škôl v USA) no
a tiež prestížny titul jedna z "25 prelomových škôl s víziou do budúc-
nosti", podľa Kaplanovho sprievodcu vysokých škôl.

Progresívny podnikateľ John Simmonson už 2 dekády pred kodifiko-
vaním volebného práva žien v USA, založením a fungovaním Si-
mmons College, priznáva ženám rovnakú slobodu na vysokoškolské
vzdelanie ako mužom, ba čo viac v roku 1914 na tejto vysokej škole
úspešne dokončil štúdium vôbec prvý afroamerický občan v USA.
V súčasnosti Simmons College využíva predovšetkým prednosti
malej vysokej školy a v rámci študijných programov ponúka vzde-
lanie v oblasti slobodných umení, pedagogiky, komunikačného
manažmentu, sociálnej práce, knihovníckej a informačnej vedy.
I vás zaujíma, aký dôvod mala návšteva na EU? Predovšetkým,
chcem poukázať na skutočnosť, že pani dekanka, profesorka Patri-
cia Kelley, prejavila ako prvá iniciatívu prísť na EU v Bratislave a dô-
vod bol jednoduchý, − na našej univerzite sa zaoberáme fungo-
vaním spoločensky zodpovedného podnikania, gendra, systé-
mom vzdelávania v oblasti etiky, patríme medzi renomované vyso-

ké školy so zameraním na ekonómiu a Ing. Mgr. Gabriela Dubcová,
PhD., je členkou medzinárodného projektu Urýchlenie uplatňova-
nia spoločensky zodpovedného podnikania v nových členských
štátoch Európskej únie a kandidátskych krajinách ako nástroja pre
harmonizáciu, konkurencieschopnosť a sociálnu kohéziu v Európ-
skej únii a tieto témy sú obsahom viacerých študijných programov
Simmons College (pedagogiky, komunikačného manažmentu
a sociálnej práce).
Priateľské stretnutie s veľmi príjemnými dámami zo Simmons Colle-
ge sa uskutočnilo 27. mája 2008 a návšteva našej univerzity bola
jedným zo zastavení počas študijnej cesty po strednej Európe. Mňa
osobne potešilo, že na Slovensku si pedagogičky zo Simmons Colle-
ge vybrali len 2 inštitúcie: UNDP, Europe and the CIS, Bratislava
Regional Centre a Ekonomickú univerzitu v Bratislave.
Prorektorka doc. Ing. Jana Lenghardtová, CSc., a prodekanka FPM
EU doc. Ing. Gizela Lenártová, PhD., predstavili univerzitu a FPM EU
(v rámci tejto fakulty je gestorovaná etika podnikania a s témami
súvisiace predmety). Odborné prednášky na témy: Spoločensky
zodpovedné podnikanie v podnikovej praxi SR, Pozícia žien v eko-
nomike SR a Vzdelávací systém v oblasti etiky podnikania v SR pre-
zentovala Ing. Mgr. Gabriela Dubcová, PhD.
Počas oboch častí, úvodnej i odbornej, pulzovala veľmi priateľská
inšpiratívna atmosféra, a predovšetkým otvorená kreatívna disku-
sia. V mnohých prípadoch bolo veľmi zaujímavé, až „mrazivé“ po-
zrieť sa na nám samozrejmé témy a problémy „inými očami“ a po-
rovnať „hendikepy“ zodpovedného správania podnikov a fenomé-
nu gendra, ktorými USA, respektíve štát Massachusetts prechádzal
pred niekoľkými rokmi. Naozaj v tej evokujúcej, takmer familiárnej,
atmosfére by sme boli určite dlhšie pokračovali, ale dodržanie har-
monogramu, a cesta do Brna, ukončili diskusiu v najlepšom.
Vďačnosť a spokojnosť prirodzene sálala z tvárí našich hostiek. Veľ-
ký emotívny aplauz „stál za to“, a čo je potešujúce, máme nové
možnosti spolupráce na projektoch s témami, ktoré sú nielen zaují-
mavé, invenčné, ale i obojstranne prospešné.
„Bolo by smiešne hovoriť o mužskom a ženskom vzduchu, mužskej a ženskej ja-
ri alebo daždi, mužskom a ženskom slnečnom svite ... O čo smiešnejšie je však
v súvislosti s mysľou, dušou či myšlienkami, kde taká záležitosť ako pohlavie
vôbec nemá význam, hovoriť o mužskom a ženskom vzdelaní a o mužských
a ženských školách.“

Elizabeth Cady Stantonová

Ing. Mgr. Gabriela Dubcová, PhD.
KPH FPM EU

FAKULTA PODNIKOVÉHO MANAžMENTU EU

STRETNUTIE SO SIMMONS COLLEGE OF BOSTON MASSACHUSETTS

Katedra operačného výskumu a ekonometrie spolu so Sloven-
skou spoločnosťou pre operačný výskum zorganizovala me-
dzinárodnú vedeckú konferenciu Kvantitatívne metódy v eko-

nómii (Multiple Criteria Decision Making XIV). Táto konferencia má
dlhoročnú tradíciu. Už v 80. rokoch minulého storočia bola táto
konferencia organizovaná spolu s českými kolegami v dvojroč-
ných intervaloch raz v Českej republike, raz na Slovensku. Od roku
1994 je organizovaná už len Slovenskou spoločnosťou pre operač-
ný výskum a po stretnutiach v Bratislave (v rokoch 1994, 1996, 1998
a 2006), v Nitre (2002), vo Virte (2004) sa v dňoch 5. až 7. júna kona-
lo toto tradičné stretnutie vedcov z oblasti využívania kvanti-
tatívnych metód v najrôznejších oblastiach ekonómie v Tatranskej
Lomnici. O tom, že dlhoročné kontakty neutíchajú, svedčí aj boha-
tá účasť predovšetkým kolegov z českých vysokých škôl (Praha,
Ostrava, Opava) a Českej akadémie vied. Okrem českých priate-
ľov výsledky svojej práce prezentovali účastníci z Portugalska, SRN
a USA. Slovenskí účastníci boli z tradične zastúpených univerzít
v Žiline, v Nitre a, samozrejme, v Bratislave, kde má rozvoj teórie
a aplikácie kvantitatívnych metód najväčšie tradície.
Celkovo bolo prednesených 33 príspevkov, ktoré boli orientované
na riešenie národohospodárskych problémov predovšetkým po-
mocou ekonometrických modelov a prístupov z oblasti hospodár-
skej dynamiky, problémov z oblasti logistiky, finančného modelo-

vania, ako aj rozvoja metodológie. V prestávkach sa rozoberali
súčasné problémy využívania kvantitatívnych metód v praxi, ako
aj komplikácie s výučbou týchto metód na jednotlivých univerzi-
tách. Z diskusie vyplynulo, že problémy sú všade podobné, keď
rozvoj formalizovaných metód značne predbehol ich využitie v pra-
xi, žiaľ, na klasických univerzitách sa znížil počet hodín matematiky
a s ňou súvisiacich kvantitatívnych metód, čo sa odráža na vedo-
mostiach absolventov − ekonómov.

doc. Ing. Ivan Brezina, CSc.
KOVE FHI EU

SPOLOČNÉ ZÁUJMY SPÁJAJÚ
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Rozhovor s Ing. Marekom Jemalom, odborným asistentom Katedry
manažmentu výroby a logistiky Fakulty podnikového manažmen-
tu EU, účastníkom konferencie.
V apríli ste sa zúčastnili na konferencii v Dubaji. I keď miesto uspo-
riadania konferencie je iste veľmi atraktívne, našich čitateľov by
v prvom rade zaujímalo zameranie a ciele konferencie, na ktorej
ste boli jediným účastníkom nielen z našej univerzity, ale zo Slo-
venska vôbec.
Celosvetová konferencia manažmentu technológie sa koná každý
rok a organizuje ju medzinárodná organizácia manažmentu tech-
nológií. To, že manažment technológií nie je technickou alebo vý-
lučne technickou disciplínou, je vo svetovej vede samozrejmosťou,
prinajmenej pôsobením European Institute of Technology. Podľa to-
ho je tematika konferencie mnohostranná, so závažným uplat-
nením ekonomických aspektov. Konferencia súčasne vyhodnocuje
celoroč-ne najlepšie príspevky z problematiky manažmentu tech-
nológie.
Na konferencii ste sa nezúčastnili ako pasívny pozorovateľ, ale
ako účastník so zaradeným príspevkom. Čím sa zaoberal váš
príspevok a ako bol na konferencii prijatý?
O zaradení môjho príspevku sa rozhodovalo na základe poda-
ného obsiahleho abstraktu, po ktorom som vypracoval príspevok,
ktorý som zredukoval na poskytnutý časový rozsah 15 minút pred-
nášky. Obsahom mojej prednášky bola problematika Technology
foresight vo vzťahu k strategickému plánovaniu s použitím meto-
diky roadmappingu na úrovni podniku, sektora a štátu. V skutoč-
nosti teoreticky i aplikačne takmer neznáma oblasť (pre Slovensko)
bola náročná na spracovanie, ale súčasne provokovala na disku-
siu i v osobných kuloárových rozhovoroch.
Vieme, že o problematike Technology foresight, jeho teórii i apli-
káciách ste už v predchádzajúcom období absolvovali tri work-
shopy usporiadané UNIDO-m v niektorých mestách Európy. Je tá-
to problematika skutočne taká dôležitá a aktuálna?
Technology foresight i jeho rozšírenie na corporate foresight vznikol
ako spôsob dlhodobého predvídania, spolu s roadmappingom
ako mapovaním optimálnej cesty, resp. jej alternatívy. Veľmi struč-
ne a zjednodušene povedané, je to hľadanie stratégie v kritickej si-
tuácii. Dnes je Technology foresight predmetom skúmania vedec-
kých tímov zo stránky teoretickej i aplikačnej, pričom treba konšta-
tovať, že ich názory sú často nejednotné. Moja účasť na worksho-
poch mi poskytla základný pohľad a orientáciu v tomto smere
a umožnila vysloviť svoj vlastný príspevok na konferencii.
Znamená neúčasť Slovenska (keď odhliadneme od vášho príspev-
ku) nezáujem o rozvoj a hlavne využívanie tejto modernej vednej

disciplíny, ktorá bezprostredne súvisí s rozvojom ekonomiky zna-
lostnej spoločnosti?
Pri súčasných globalizačných tendenciách v ekonomike bude tech-
nology foresight dôležitým nástrojom pri vytváraní variantných sce-
nárov so snahou o zníženie veľkých rizík v stratégii podnikov i krajín.
Spoločná teória plánovania v dlhšom časovom horizonte s optimál-
nou efektívnosťou hlavne pre malé krajiny so špecifickými spoločen-

skými i ekonomickými podmienkami sa ukazuje ako dôležitá koope-
račná podmienka. Zaostávanie Slovenska vo vedeckých apliká-
ciách i v technology foresight bude nutné odstrániť.
Množstvo poznatkov, ktoré ste získali na uvedenej konferencii, iste
mienite využiť nielen vo svojom doktorandskom štúdiu, ale i v pe-
dagogickej, vedeckovýskumnej a publikačnej činnosti. Medzera
v postavení našej vedy v porovnaní so svetom, ktorá sa v týchto
oblastiach u nás ukazuje, si určite vyžaduje mnohostranné vyplne-
nie. Máte predstavu, ako by ste chceli v tomto smere svojím ďal-
ším pôsobením prispieť?
Technology foresight i roadmapping nemá u nás teoretickú a, sa-
mozrejme, ani praktickú základňu. Preto každá z uvedených oblastí
sa dotýka zamerania môjho doktorandského štúdia a svojím výsled-
kom vychádzajúc z vedy by mala zasiahnuť slovenské vákuum
v teórii, pedagogike i v praxi.

Ďakujeme za rozhovor a prajeme vám ďalšie úspešné pôsobenie
na EU v Bratislave, vo vašej pedagogickéj a vedeckovýskumnej
práci.

Ing. Kamila Kaššová
Centrum komunikácie a vzťahov s verejnosťou EU

XVII. CELOSVETOVÁ KONFERENCIA MANAžMENTU TECHNOLÓGIE

Katedra podnikovohospodárska FPM EU usporiadala v spolu-
práci s firmou RODFIN, a. s., medzinárodnú vedeckú konfe-
renciu Podnikanie a konkurencieschopnosť firiem, ktorá sa

konala v príjemnom prostredí v Podhájskej 15. a 16. mája 2008. Na
konferencii sa zúčastnili, okrem členov katedry a zástupcov fakul-
ty, aj hostia z českých a poľských univerzít i predstavitelia z praxe.

Na plenárnom rokovaní pod vedením vedúceho katedry prof. Ing.
Štefana Majtána, PhD., vystúpili so svojimi príspevkami:
•• Prof. zw. dr. hab. Henryk Bieniok, vedúci Katedry systémov a me-
tód riadenia Akademia Ekonomiczna Im. Karola Adamieckiego
w Katowiciach: Przedsiębiorczość osobista jako warunek sukcesu
menedźera w biznesie
•• prof. Ing. Ladislav Blažek, CSc., vedúci Katedry podnikového
hospodářství, Ekonomicko-správní fakulta, Masarykova univerzita
v Brně: Struktura a motivace zaměstnanců podniků v České repub-
lice. Výsledky empirického šetření
•• Prof. dr. hab. Teresa Krasnická, vedúca Katedry podnikania a ino-
vačného riadenia, Akademia Ekonomiczna Im. Karola Adamiec-
kiego w Katowiciach: Rola innowacji w tworzeniu przewagi konku-
rencyjnej przedsiębiorstwa
•• prof. Ing. Zdeněk Mikoláš, CSc., vedúci Katedry podnikohospo-
dářské, Ekonomická fakulta VŠB − Technická univerzita Ostrava
(spoluautor PhDr. Mgr. Jaromír Radkovský, MBA): Synergie transna-
cionalních podniků
•• Mgr. Danica Víznerová, UNDP Bratislava: Spoločensky zodpo-
vedné podnikanie na Slovensku a v nových členských štátoch EÚ
•• doc. Ing. Daniela Zemanovičová, CSc., Protimonopolný úrad SR
Bratislava: Vplyv súťažnej politiky na podnikateľské prostredie a sú-
ťažnú kultúru

PODNIKANIE A KONKURENCIESCHOPNOSŤ FIRIEM
MEDZINÁRODNÁ VEDECKÁ KONFERENCIA KATEDRY PODNIKOVOHOSPODÁRSKEJ FPM EU
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Vaule PHF EU sa konal benefičný koncert školskej rockovej
kapely Rock in peace. Táto skvelá myšlienka nakoniec ne-
zostala bez ohlasov študentov, ktorí sa na veľkú radosť uspo-

riadateľov zišli v hojnom počte a skvelej nálade.
Zabaviť sa a pomôcť prišli študenti všetkých ročníkov, vyučujúci
a mnoho iných ľudí ochotných prispieť k realizácii tohto pekného
nápadu. Všetci prispeli niečím, niektorí prišli s dobrou náladou, iní
priniesli plyšové zvieratká a hračky pre deti alebo prispeli dobro-
voľným vstupným. Prítomných zabávala kapela, ktorá hrala zo svoj-
ho repertoára jednu pesničku za druhou. Celá aula hučala od tej-
to skvelej muziky, no našli sa aj takí, ktorým toľko hluku nerobilo dob-
re, tak aby sme vyhoveli aj ich uškám a, samozrejme, splnili cieľ
celého večera, bol koncert prerušený dražbou, ktorú až profesio-
nálnym spôsobom odmoderovala Aďka Guľová. Dražilo sa niekoľ-
ko zaujímavých vecí, ktoré do dražby darovala kapela, Študentský
parlament ekonómov, vyučujúci, ale aj pán dekan Michal Tkáč.
O niektoré dražené predmety a osoby bol väčší záujem a o nie-
ktoré zas menší, ale nakoniec to dopadlo dobre a žiadna cena
neostala bez majiteľa. Pre niektorých dražiteľov bolo motiváciou
to, že môžu pomôcť, pre iných lákavé ceny v dražbe. Za zmienku
určite stojí taká večera s pánom dekanom, ktorá u študentov vy-
volala veľký záujem. Najvyššou vydraženou sumou bolo 4 300,- Sk,

čo zúčastnení ocenili obrovským potleskom. Po dražbe si študenti
opäť mohli vypočuť pár pesničiek, alebo sa porozprávať s kama-
rátmi pri skvelom občerstvení.
Dobrovoľné vstupné a výťažok z dražby poputovali Spoločnosti det-
skej onkológie DFN na Triede SNP. Vyzbieraná suma po doložení Štu-
dentským parlamentom bola 20 000,- Sk. Celkom pekná suma, však?
Na to, že sa takáto akcia konala prvýkrát, všetci boli s výsledkom
nadmieru spokojní. Najviac nás však hrial pri srdiečku dobrý pocit, že,
sme aj my dokázali vyčariť aspoň malý úsmev na tvárach tých, ktorí
ho tak veľmi potrebujú. Radosť a úsmev však nepriniesli deťom len
peniaze, ale aj hračky, ktoré študenti darovali. Boli tam obrovské
plyšové zvieratká, knižky, autíčka a mnohé ďalšie hračky, ktoré sme
sa pre ich obrovský počet rozhodli rozdeliť medzi deti na detskej
onkológii a deti v diagnostickom centre na Opátskom v Košiciach.
No a tak sme vďaka štedrosti študentov PHF EU mohli potešiť hneď
viaceré detské srdiečka. Sme radi, že sme mohli prispieť aj takým-
to spôsobom k úsmevu týchto detí.

Všetkým zúčastneným ďakujeme za hračky, peniaze a skvelú at-
mosféru a dúfame, že nám svojou štedrosťou v budúcnosti po-
môžu zrealizovať aj ďalšie takéto pekné nápady.
Koncert sa konal pod záštitou prof. RNDr. Michala Tkáča, CSc., kto-
rého zastupovala jeho štatutárna zástupkyňa prodekanka doc.
Ing. Mária Farkašovská, CSc.

Ľubica Lešková
Študentský parlament ekonómov PHF EU

BENEFIČNÝ KONCERT

Na slávnostnej recepcii, ktorá bola sprievodnou akciou pri príleži-
tosti 55. výročia založenia súčasnej Fakulty podnikového manaž-
mentu EU (včítane jej predchodkýň), mal slávnostný príhovor de-
kan FPM doc. Ing. Ľuboslav Szabo, CSc.
Počas druhého dňa prebiehala diskusia k nosným témam konfe-
rencie v troch sekciách: podnikateľské prostredie, špecifické formy
podnikania a spoločenská zodpovednosť firiem. Rokovanie bolo

prezentáciou názorov a diskusiou o ekonomických podmienkach
a správaní slovenských, českých a poľských podnikov v podmien-
kach „novej ekonomiky“ a tiež významnou mierou prispelo k výme-
ne poznatkov z výskumu a praxe nielen v rámci Slovenskej repub-
liky, ale aj na medzinárodnej úrovni.

Ing. Eva Kováčová
KPH FPM EU
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